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Tid och plats  12 december 2023, kl.14:00 - 21:55, ajournering kl. 15:25 - 15:37, 
17:06 - 17:47 och 19:19 - 19:27 i Humlesalen, Kulturhuset Möbeln, 
Tierp 

Paragrafer § 181 - § 216 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2023-12-18  Anslaget tas ner: 2024-01-08 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Sara Nordfors, Börje Wennberg 
Beslutande Sara Sjödal (C) 

Lotta Carlberg (C) 
Erik Kolm (C) 
Björn Hellstedt (C) 
Anna Ahlin (C) 
Filip Håkansson (C) 
Lars Lindgren (C) 
Bo Larsson (C) 
Emma Lokander (M) 
Daniel Blomstedt (M), ordförande 
Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) 
Jessica Tindre Falk (M) 
Kenneth Karlsson (M) 
Peter Hansson (M) 
Carola Fredén (M) 
Elin Åkerlund (KD) §§ 182-204 
Peter Zoné (KD), 1e vice ordförande 
Sara Nordfors (L) 
Tomas Lindberg (KD) §§ 181, 205-216 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Viktoria Söderling (S) 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) 
Linda Friberg (S) 
Matilda Svahn (S) 
Christina Holmström (S) 
Bengt-Olov Eriksson (S), 2e vice ordf. 
Christina Svensson (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
Börje Wennberg (S) 
Gunnar Jansson (S) 
Oskar Nilsson (S) 
Linus Sevefjord Törnkvist (S) 
Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Katarina Larsson (S) 
Joakim Larsson (SD) 
Klas Jakobsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Bengt Asplund (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Veronica Mattsson (SD) §§ 181-215 
Per Karlsson (SD) 
Tony Eilertsen (SD) § 216 
Emmanuel Nzisabira (V) 
Ylva Skiöld (V) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) 

 

Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 

 
 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 

 
 Justerande 
 
    Sara Nordfors                                          Börje Wennberg 
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Övriga närvarande  
 
 

Ersättare Mats Wikander (C) 
Sven Lokander (M) 
Jan Salomonsson (M) 
Anne-Louise Palmqvist (L) 
Kristoffer Nordfors (L) 
Tomas Lindberg (KD) §§ 182-204 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Simon Henriksson (S) 
Inger Andersson (S) 
Tony Eilertsen (SD) §§ 181-215 
Dennis Åkerlind (TList) §§ 188-216 
Anders Hällbom (MP)  

Tjänstepersoner och övriga Evelina Håkansson, sekreterare  
Helena Carlsson, kommundirektör 
Maria Wirström, administratör  
Magnus Willén, tekniker 
Dag Tingsgård, revisionens ordförande §§ 181-200 
Peter Staland, revisor §§ 181-200 
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Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare samt tillkännagivande 

av tid och plats för justering av 
protokollet - Den 18 december kl. 15:00 
i rådrummet, kommunhuset 

  

 
§ 181 Allmänhetens frågestund KS/2023:31  
 
§ 182 Godkännande av föredragningslistan KS/2023:30  
 
§ 183 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2023:39, 
KS/2023:966, 
KS/2023:958, 
KS/2023:942 

 

 
§ 184 Aktuellt från revisionen KS/2023:38  
 
§ 185 Anmälan av motioner KS/2023:32, 

KS/2023:1029 
 

 
§ 186 Anmälan av interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:988, 
KS/2023:989, 
KS/2023:990, 
KS/2023:991, 
KS/2023:992 

 

 
§ 187 Klimat och energiprogram för Tierps 

kommun 
KS/2023:823  

 
§ 188 Riktlinjer för placering i förskola, 

fritidshem och pedagogisk omsorg 
KS/2023:919  

 
§ 189 Riktlinje gällande hot och våld mot 

anställda och förtroendevalda 
KS/2023:628  

 
§ 190 Policy för lönebildning KS/2023:712  
 
§ 191 Policy för förtjänsttecken och gåvor KS/2023:711  
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§ 192 Förlängning av Säkerhetspolicy för 
Tierps kommun 

KS/2023:871  

 
§ 193 Förlängning av Biblioteksplanens 

giltighetstid 
KS/2023:880  

 
§ 194 Förlängning av Avfallsplanens 

giltighetstid 
KS/2022:971  

 
§ 195 Förlängning av Renhållningsordningens 

giltighetstid 
KS/2022:874  

 
§ 196 Revidering av Regel för Tierps 

kommuns arbetsstipendium för 
konstnärlig verksamhet i Tierps 
kommun 

KS/2023:886  

 
§ 197 Revidering av Regel för årets kulturpris KS/2023:879  
 
§ 198 Revidering av Regel för årets miljöpris KS/2023:875  
 
§ 199 Revidering av Regel för årets Eldsjäl KS/2023:873  
 
§ 200 Revidering av Regel för Humlepriset - 

ett pris i Pekens anda 
KS/2023:859  

 
§ 201 Upphävande av handlingsplan för kultur 

i förskola och skola 
KS/2023:900  

 
§ 202 Avgift för förskola, fritidshem och 

pedagogisk omsorg 
KS/2023:920  

 
§ 203 Avgränsning av inriktningsbeslut 

gällande framtida skolsituation i Tierps 
köping 

KS/2023:909, 
KS/2022:1043 

 

 
§ 204 Rapportering av ej verkställda beslut 

utskottet arbete och omsorg kvartal 3 
2023 

KS/2023:430  

 
§ 205 Fördelning av verksamhetsövergripande 

poster i Plan för Tierps kommuns 
ekonomi och verksamhet 

KS/2023:943  

 
§ 206 Partistöd 2024 KS/2023:186  
 
§ 207 Vattentjänstplan för Tierps kommun KS/2023:500  
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§ 208 Entledigande och val KS/2023:385  
 
§ 209 Val av ersättare till beredning för 

översiktsplan 2050 
KS/2023:385  

 
§ 210 Val av nämndemän KS/2023:143  
 
§ 211 Inkomna beslut och skrivelser KS/2023:68, 

KS/2023:916, 
KS/2023:1 

 

 
§ 212 Svar på motion - Säkra och trygga 

skolvägar i Tierps kommun, Jenny 
Lundström (MP) 

KS/2023:233  

 
§ 213 Svar på motion - Ja till arbetsskor till 

personal inom vård och omsorg, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 

KS/2023:234  

 
§ 214 Svar på motion - Håll era löften! Höj 

vägbidraget, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) och Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:236  

 
§ 215 Svar på motion - Stoppa 

nedsläckningspolitiken! Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack 
(TList) 

KS/2023:239  

 
§ 216 Svar på interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:579, 
KS/2023:661, 
KS/2023:767, 
KS/2023:988, 
KS/2023:989, 
KS/2023:990, 
KS/2023:991, 
KS/2023:992 
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§ 181 
Dnr KS/2023:31  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att 
ställa frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla 
som vill är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan 
allmänheten och de folkvalda politikerna. Genom detta ges 
kommunmedborgarna möjlighet att påverka och väcka opinion. 
Allmänhetens frågestund ger även kommunmedborgarna möjligheten att 
bättre ta tillvara sina demokratiska rättigheter.  
 
Under frågestunden ställdes frågor gällande gatubelysningsplanen och 
skolgården för årskurs 4-9 på Örbyhus skola. Sara Sjödal (C) och Lotta 
Carlberg (C) besvarade frågorna.  
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§ 182 
Dnr KS/2023:30  

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan med revideringen att ärende 9 och 40 utgår 
då inga frågor har lämnats in.  
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§ 183 
Dnr KS/2023:39, KS/2023:966, KS/2023:958, KS/2023:942  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Följande förslag och svar redovisas: 
Dnr KS/2023:966 - Postlådan - Korrekt språklig utformning, Tierp Porten. 
Förslag: Mitt förslag är att ni byter skylt och låter det stå "Tierpsporten", 
vilket är språkligt korrekt. 
Svar: Skylten vid Tierps infart tillhör företaget Tierp Porten, vilket innebär 
att kommunen inte kan ändra den. 
 
Dnr KS/2023:958- Postlådan - Uppmärksamma Tierpskvinnan. 
Förslag: Hej med tanke på den uppmärksamhet Tierpskvinnan från 
bronsåldern får i SVT satsning Sveriges Historia så borde vi i kommunen ha 
info om henne. 
Svar: Vi har redan en föreläsning om just Tierpskvinnan inbokad 18 januari 
på Kulturhuset Möbeln. Övrigt så finns det också information på 
kommunens Instagram och på Facebook om henne. Det kan eventuellt bli 
aktuellt att sprida information på andra sätt så håll utkik! 
 
Dnr KS/2023:942 - Postlådan - Förslag om tjänstemannatjänst som är 
behjälplig till föreningslivet 
Förslag: Att anställa/göra om en tjänstemannatjänst som hjälper 
föreningslivet att ansöka om pengar från olika fonder såsom Allmänna 
arvsfonden, NEDA och många andra fonder. 
Svar: Närmsta åren kommer vara mycket ekonomiskt ansträngda för Tierps 
kommun vilket innebär att vi inom nu beslutad budget inte kommer kunna 
tillsätta någon tjänst för att tillgodose de behov som du lyfter fram. 
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§ 184 
Dnr KS/2023:38  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisionens ordförande, Dag Tingsgård, informerar om revisionens 
pågående arbete. Bland annat ska en riskanalys göras för att utifrån den ta 
fram en revisionsplan.  
 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga 
som ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs 
för att kunna fullgöra uppdraget. 
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§ 185 
Dnr KS/2023:32, KS/2023:1029  

Anmälan av motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande motion har lämnats in:  

- Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström (MP), dnr. 
KS/2023:1029 
 

Beslutsunderlag 
• Inlämnad motion 

 
Beslutet skickas till  

• Kommunstyrelsen  
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§ 186 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:988, KS/2023:989, KS/2023:990, KS/2023:991, KS/2023:992  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att de inlämnade interpellationerna får ställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har lämnats in: 

- Vad finns det för planer framåt för kommunens förskolor? Viktoria 
Söderling (S), dnr. KS/2023:988 

- Beredningen av ärendet angående Centralskolan, Jenny Lundström 
(MP), dnr. KS/2023:989 

- Centralskolans lokaler, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:990 
- Förskolan Gullvivan, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:991 
- Trafiksäkerhet, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:992 

 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inlämnade interpellationer 
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§ 187 
Dnr KS/2023:823  

Klimat och energiprogram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Klimat- och energiprogrammet för Tierps kommun. 
 
Reservation  
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Patrik Johansson (SD), Bengt Asplund (SD), Jan 
Jansson (SD), Veronica Mattsson (SD) och Per Karlsson (SD) reserverar sig 
till förmån för eget avslagsyrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget avslagsyrkande /Bilaga/.  
 
Emmanuel Nzisabira (V) och Ylva Skiöld (V) reserverar sig till förmån för 
Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Den nu gällande Klimat- och energiplanen för Tierps kommun går ut vid 
årsskiftet, och revidering har pågått under 2022 och 2023. I processen har 
förtroendevalda samt tjänstepersoner från kommunens alla verksamheter 
samt bolagen inbjudits att medverka. För att bättre följa fastslagna riktlinjer 
för styrdokument är det nya förslaget namngivet Klimat- och 
energiprogram.  
 
Syftet med Klimat - och energiprogrammet är att samordna och effektivisera 
klimatarbetet i hela kommunkoncernen för att kunna nå kommunens 
uppsatta klimat- och energimål. Kommunen har en viktig roll att spela inom 
klimat- och energifrågor, både genom att minska klimatpåverkan från sin 
egen verksamhet samt genom att skapa möjligheter för medborgare, 
föreningar och företag att göra detsamma. 
Programmet utgår från delmålen som är beslutade i Plan för kommunens 
ekonomi och verksamhet samt mål satta av de kommunala bolagen.  
 
De förändringar som gjorts i Klimat- och energiprogrammet är i huvudsak 
att samtlig statistik, inklusive grafer, figurer och tabeller har uppdateras. 
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Kapitlet om transporter har utvidgats med nya stycken kring fossilfria 
drivmedel och laddinfrastruktur, och flera stycken har fördjupats eller 
utvecklats bland annat kring bygg- och anläggningsbranschen 
klimatpåverkan, nya scenarier för klimatförändringens lokala effekter samt 
ny data kring tjänsteresornas klimatpåverkan som inte funnits tillgänglig 
tidigare.  
 
Inför revideringen har alla gruppledare från de politiska partierna bjudits in 
till en workshop med tjänstemän, chefer från Tillväxt och samhällsbyggnad 
samt bolagen för att ha möjlighet att ställa frågor samt komma med förslag 
till det reviderade programmet. En stor mängd synpunkter kom in gällande 
bland annat att synliggöra bolagens arbete mer, utveckla delar kring nya 
tekniska lösningar såsom bio-ccs, lyfta de positiva effekterna av en 
klimatomställning samt möjligheter för att förenkla och underlätta för 
medborgare att leva klimatsmart. Alla synpunkter har tagits med i 
underlaget till framtagandet av programmet och bearbetats för att forma en 
helhet.  
 
Klimat- och energiprogrammet synkroniserar med andra styrdokument och 
åtgärder inom kommunkoncernen, exempelvis kommunens 
hållbarhetslöften och finanspolicy, och syftar till att hålla samman 
kommunkoncernens mål och åtgärder inom klimat- och energiområdet.  
Klimat- och energiprogrammet omfattar Tierps kommun och de kommunala 
bolagens verksamheter. Alla verksamheter ansvarar själva för de åtgärder 
man avser vidta för att uppnå målen i planen. Utifrån Klimat- och 
energiprogrammet tar verksamheterna fram en åtgärdslista kring hur målen i 
programmet ska nås som följs upp årligen. 
 
Beslutsmotivering 
Klimat- och energiprogrammet är ett centralt instrument för att förverkliga 
de politiskt uppsatta målen inom klimat- och energiområdet. Programmet 
konkretiserar hur de övergripande målsättningarna ska nås, och håller 
samman arbetet. Programmet fungerar som kommunens energiplan enligt 
Lagen om kommunal energiplanering (1977:439). 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms kunna påverka barn och unga positivt på sikt, då den syftar 
till att uppnå kommunens antagna klimatmål. Via appen Ung i Tierp har 
unga bjudits in att dela sina tankar om kommunens klimat- och energiarbete, 
dessa har utgjort en del i underlaget vid framtagandet av programmet.  
 
Mål och uppdrag 
Klimat- och energiprogrammet har positiv påverkan på många av de sjutton 
hållbarhetsmålen och är avgörande för att kommunen ska nå uppsatta 
klimat- och energimål inom framförallt mål 7 och 13. Programmet har också 
en positiv påverkan indirekt på flera av kommunens miljömål samt sociala 
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mål kopplat till att stärka lokala företag, säkerställa utveckling i hela 
kommunen samt stärkt resiliens vid ett förändrat klimat med mera.  
 
En snabb utbyggnad av fossilfri energi kan ha negativ påverkan på andra 
mål, vid exempelvis utbyggnad av solceller på jordbruksmark eller vindkraft 
i känsliga områden, men med god planering kan dessa målkonflikter 
minimeras.  
 
Exempel på delmål som berörs: 

- 13.1 Senast år 2045 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av 
växthusgaser (delmål 2023 och föreslaget delmål 2024) 

- 13.2 Klimatanpassa den fysiska planeringen för att begränsa 
klimatpåverkan och minska sårbarheten vid ett förändrat klimat 
(delmål 2023 och föreslaget delmål 2024) 

- 13.3 Kommunens och kommunkoncernens transporter ska vara 
fossilfria till år 2030 (delmål 2023 och föreslaget delmål 2024) 

- 7.1 Öka andelen förnybar energi i den kommunala energimixen och 
underlätta införandet av småskaliga energilösningar (delmål 2023 
och föreslaget delmål 2024) 

- 7.2 Minska kommunens energiförbrukning, bland annat genom 
energieffektivisering (delmål 2023 och föreslaget delmål 2024) 

- 9.1 Bygga ut en tillförlitlig och hållbar infrastruktur, där 
kollektivtrafik och olika mobilitetslösningar är en naturlig del, för att 
stödja ekonomisk utveckling och människors välbefinnande (delmål 
2023 och föreslaget delmål 2024) 

- 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen (delmål 2023 och 
föreslaget delmål 2024) 

- 12.3 Kommunens upphandlingar ska främja hållbar produktion och 
stimulera en cirkulär ekonomi (delmål 2023)/ 12.3 Kommunens 
inköp ska främja hållbar produktion och innovation för smarta 
lösningar samt stimulera en cirkulär ekonomi (föreslaget delmål 
2024)  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Klimat- och energiprogrammet är skrivet utifrån mål och uppdrag i 
kommunens budget samt bolagens mål, och ryms inom beslutad ekonomisk 
ram. 
 
Flertalet av målen syftar till att uppnå en effektivare användning av resurser, 
såsom av energi, vilket utöver att ha positiva miljöeffekter även kan ge 
ekonomiska besparingar. Investeringar i exempelvis infrastruktur eller 
tekniska lösningar för att spara energi eller ställa om fordonsflottan bedöms 
ge besparingar på sikt.   
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att ändra målen på sid 12, Mål inom området 
klimatutsläpp och resursanvändning i balans, till: 
Mål inom kommunens geografiska område: 

- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av 
växthusgaser. 

- Senast år 2040 har Tierp negativa nettoutsläpp från såväl direkta 
som indirekta utsläpp. 

- Öka samhällets anpassning till ett förändrat klimat genom att 
utveckla ett långsiktigt hållbart och robust samhälle som aktivt 
möter klimatförändringar genom att minska sårbarheter. 

- En reviderad koldioxidbudget och åtgärdsplan för det ska tas fram. 
 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Tierps kommunkoncern ska vara fossilfri till år 2025.  
- Klimatanpassa den fysiska planeringen för att begränsa 

klimatpåverkan och minska sårbarheten vid ett förändrat klimat. 
 
att ändra målen på sid 20, Mål inom området transporter och resor, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Kommunens transporter ska vara fossilfria till år 2025. 
- Bygga ut en tillförlitlig och hållbar infrastruktur, där kollektivtrafik 

och olika mobilitetslösningar är en naturlig del, för att stödja 
ekonomisk utveckling och människors välbefinnande. 

- De korta bilresorna (upp till 5 km) till pendlarparkeringar ska 
halveras till 2025 till förmån till gång och cykel 

- Laddstolpar ska finnas vid flertalet kommunala arbetsplatser samt 
pendlingsparkeringar och övriga viktiga målpunkter i hela 
kommunen till 2025. 

- Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög kvalitet 
och tillgänglighet i hela kommunen och med närhet till kollektiva 
transporter. 
 

Mål inom kommunkoncernen: 
- Kommunkoncernens transporter ska vara fossilfria till år 2025. 
- Vid upphandling ska krav ställas på enbart  fossilfria bränslen, för 

att nå fossilfria transporter till år 2025. Kommunen ska även främja 
lösningar som underlättar för privatpersoner att nå effektiva och 
fossilfria transporter. 

- Elbilspool och laddstolpar ska finnas i samtliga hyresrättsområden 
2025.  
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Mål inom regional utvecklingsstrategi:   
- Ett transporteffektivt samhälle med tillgängliga och hållbara 

transporter. 
 
att ändra målen på sid 24, Mål inom området konsumtion, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Ökad informationstillgänglighet för medvetna val som främjar 
hållbar utveckling riktad till kommuninvånare, näringsliv och 
civilsamhälle, så att dessa har den information och medvetenhet som 
behövs för att göra medvetna val som främjar hållbar utveckling 
med målet att nå max 1 ton växthusgasutsläpp per invånare och år 
senast 2050. 

- Minska mängden avfall genom åtgärder för att förebygga, minska, 
återanvända och återvinna avfall. 

- Minimera mängden avfall som förbränns. 
 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Kommunens inköp ska främja hållbar produktion och innovation för 
smarta lösningar samt stimulera en cirkulär ekonomi. 

- Öka andelen återvunnet material i kommunkoncernens 
upphandlingar. 

- Till år 2030 ska matsvinnet minska till max 8 % i hela tillagnings- 
och serveringsprocessen.  

- Senast 2026 ska minst 60 % av all serverad mat vara ekologisk. 
- Minska mängden plastavfall. 
- Nå klimatneutralitet i byggnation och anläggning senast 2030. 

 
Mål inom regional utvecklingsstrategi: 

- Säkra och attraktiva städer och livsmiljöer. 
- Livskraftiga naturmiljöer och hållbar livsmedelsförsörjning 

 
att ändra målen på sid 29, Mål inom området energi, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Öka andelen förnybar energi i den kommunala energimixen och 
underlätta införandet av småskaliga energilösningar. 

- Kommunen ska verka för minskad energiförbrukning för alla 
verksamma i Tierps kommun. Målet är en halvering av 
energibehovet till 2030. 

 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Kommunen ska till år 2030 minska sin energianvändning med minst 
50 procent (räknat från 2007 års nivå).  

- All inköpt el ska vara 100 procent förnybar. 
- Tierpsbyggen energiförsörjning ska vara 100 % förnybar till år 

2025, minska effekttopparna i kommunen samt arbeta för ett 
klimatsmart boende. 
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- Senast 2027 ska samtliga tak på kommunala byggnader med bra 
solläge ha solceller installerade. 

 
Mål inom regional utvecklingsstrategi: 

- Utveckla en tillförlitlig och fossilfri samhällsteknisk infrastruktur. 
 
att ändra målet på sid 31, Mål inom området finansförvaltning, till: 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av 
växthusgaser. 

- att finansiering via Gröna lån och Lån för social hållbarhet från 
Kommuninvest ska vara huvudmodellen för investeringar som inte 
finansieras via eget kapital. 

- Direkta placeringar ska inte ske i företag som ägnar sig åt 
prospektering, exploatering, utvinning eller produktion av fossil 
energi eller kärnkraft. 

 
att ändra målet på sid 33, Mål inom området kolinlagring, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av 
växthusgaser. 

- Kommunen ska verka för att utdikade torvmossar återväts och att 
byggande i trä prioriteras. 

- Produktionen från jordbruks- och trädgårdssektorn ska öka med 35 
procent samt dess produktionsvärde ska öka med 50 procent fram till 
år 2030.  

- Kolinlagringen i jord- och skogsbruk ska öka. 
- Produktionsvärdet från ekologiska livsmedel ska öka med minst 200 

procent till år 2030. 
 

Mål inom kommunkoncernen: 
- Mark som ägs av kommunkoncernen ska förvaltas så att 

kolinlagringen ökar.. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Joakim Larsson (SD) yrkar att ärendet 
ska avslås.  
 
Bifall 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Sara Sjödal (C) yrkar avslag till Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
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Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jenny Lundströms 
(MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 288/2023 
• Presentation Klimat och energiprogram KS november 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 89/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Klimat- och energiprogram för Tierps kommun 2024-2025 
• Uppföljning av tidigare års Klimat- och energiplan 2020 
• Hållbarhetsanalys för Klimat- och energiprogrammet 

 
Beslutet skickas till 

• Handläggare för ärendet 
• Samtliga verksamhetschefer 
• De kommunala bolagen 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

19 
 

 
 
 
§ 188 
Dnr KS/2023:919  

Riktlinjer för placering i förskola, fritidshem och pedagogisk 
omsorg 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att anta reviderade Riktlinjer för placering i förskola, fritidshem och 
pedagogisk omsorg.  
 
Reservation  
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget tilläggsyrkande 
/Bilaga/.    
 
Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjer och avgifter för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
bygger på lagstiftning och för den egna kommunen gällande bestämmelser. 
Tidigare beslutad riktlinje ligger till grund för revideringen utan avgörande 
förändringar.  
 
Beslutsmotivering 
För att förenkla sökvägarna för medborgare att hitta information om dels 
riktlinjer för placering i våra verksamheter och avgifter för dessa har 
tidigare sammansatt dokument separerats. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Den nya riktlinjen har inga förändringar som påverkar detta. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Riktlinjen får inga egna ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Jenny Lundström (MP) yrkar att ändra närvarorätten så att alla barn mellan 
1-5 år erbjuds möjlighet till max 20 timmar förskola per vecka, samt 
 
att förslaget finansieras inom ram.  
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) och Elin Åkerlund (KD) yrkar bifall till liggande förslag.  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

20 
 

 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) och Elin Åkerlund (KD) yrkar avslag till Jenny 
Lundströms (MP) ändringsyrkande.  
 
Yttrande   
Viktoria Söderling (S), Mio Tastas Viktorsson (TList), Jonas Nyberg (S) 
och Joakim Larsson (SD) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms 
(MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 289/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 80/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinjer för placering i förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
• Avgift förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 

 
Beslutet skickas till 

• Skolformchef förskolan  
• Utbildningskontoret 
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§ 189 
Dnr KS/2023:628  

Riktlinje gällande hot och våld mot anställda och 
förtroendevalda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta riktlinje gällande hot och våld mot anställda och förtroendevalda i 
Tierps kommun. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen och de kommunala bolagen har som arbetsgivare ett ansvar för 
att förebygga våld och hot i arbetsmiljön. Inom ramen för detta ansvar följer 
också en skyldighet att hantera och följa upp incidenter som innefattar våld, 
hot om våld eller hot i övrigt. Detta framgår av Arbetsmiljöverkets 
föreskrifter AFS 1993:2 Våld och hot i arbetsmiljön. 
 
Kommunens riktlinjer avseende hot och våld i arbetsmiljön beskriver detta 
ansvar samt hur kommunens verksamheter, bolag och politiska styre ska 
förhålla sig och arbeta för att förebygga, hantera och följa upp sådana 
incidenter. 
 
Riktlinjen revideras vid behov samt i samband med ny mandatperiod. 
 
Beslutsmotivering 
Beslutet innebär en förlängning av befintlig riktlinje gällande hot och våld 
mot anställda och förtroendevalda i Tierps kommun.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till att arbetet med delmål 10.3 Motverka utanförskap och 
öka allas upplevda trygghet och hälsa. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser. 
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 290/2023 
• Beslut utskottet för arbetsgivarfrågor § 38/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinjer gällande hot och våld mot anställda och förtroendevalda i 

Tierps kommun 
 
Beslutet skickas till 

• HR-chef 
• Verksamhetschef Gemensam Service 
• Säkerhetsskyddschef 
• Brottsförebyggande samordnare 
• VD TEMAB 
• VD ABTB 
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§ 190 
Dnr KS/2023:712  

Policy för lönebildning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta policy för lönebildning till och med 30 juni 2027. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /Bilaga/.   
 
Sammanfattning av ärendet 
HR-enheten har granskat nuvarande policy och ser ingen anledning till att 
ändra denna. Nuvarande policy för lönebildning föreslås förlängas till och 
med 2026-12-31. 
 
Beslutsmotivering 
Policyn är fortfarande aktuell och innehållet stämmer överens med gällande 
lagstiftning inom området samt helt i överensstämmelse med gällande avtal 
och gällande beslutade lokala regler. Detta gör att förslaget att förlänga 
angiven policy föreslås.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De ekonomiska konsekvenserna av policyn för lönebildning påverkas av 
beslutet kring den årliga budgeteringen av lönekostnadsökningarna. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att policyn återremitteras och görs om i 
enlighet med Tierpslistans lönepolitik: 
 

- Hänsyn ska tas till fackens önskemål i CSG inför både budget och 
dokumentet. 

- Policyn ska bereda möjlighet till avvägningar vid den årliga 
löneöversynen så att balansen mellan yrkesgruppers löneutveckling 
(till exempel lärares kontra chefers) samt lönestrukturen inom 
grupperna blir rimligare. 

- Möjlighet ska beredas för politiken att löpande peka ut riktningen för 
lönepolitiken, särskilt i förhållande till ovan. 
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- Policyn ska redovisa tydligare hur lönesättningen förhåller sig till 
var års budget, samt uttryckliggörande av möjlighet till ytterligare 
budgetsatsningar på löner. 

- Dokumentet ska rensas på floskler med oklar koppling till 
lönepolitiken 

 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Emma Lokander (M) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
återremissyrkande.   
 
Yttrande   
Jonas Nyberg (S) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras enligt Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 291/2023 
• Beslut utskottet för arbetsgivarfrågor § 35/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Policy för lönebildning 

 
Beslutet skickas till 

• HR-enheten 
• VD TEMAB 
• VD ABTB 
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§ 191 
Dnr KS/2023:711  

Policy för förtjänsttecken och gåvor 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Policy för förtjänsttecken och gåvor till och med 30 juni 2027. 
 
Sammanfattning av ärendet 
HR-enheten har granskat nuvarande policy och ser ingen anledning till att 
ändra denna. Nuvarande policy för förtjänsttecken och gåvor föreslås 
förlängas till och med 2026-12-31. 
 
Beslutsmotivering 
Policyn är fortfarande aktuell och innehållet stämmer överens med gällande 
lagstiftning inom området samt helt i överensstämmelse med gällande avtal 
och gällande beslutade lokala regler. Detta gör att förslaget om att förlänga 
policyn föreslås. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De ekonomiska konsekvenserna av föreslagna policy medför en kostnad 
varje år som ska budgeteras utifrån antalet förtjänstteckenmottagare och 
antal gåvomottagare.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 292/2023 
• Beslut utskottet för arbetsgivarfrågor § 39/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Policy för förtjänsttecken och gåvor 

 
Beslutet skickas till 

• HR-enheten 
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§ 192 
Dnr KS/2023:871  

Förlängning av Säkerhetspolicy för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga säkerhetspolicy för Tierps kommun KF § 82/2019 till och med 
30 juni 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen ska aktivt och systematiskt förebygga risker genom en god 
säkerhetsplanering. Säkerhetsarbetet syftar till att minimera negativa 
konsekvenser av olyckor, skador samt svårare störningar i samhällsviktiga 
verksamheter och annat av vikt för människor, verksamheter och resurser. 
Det ska även finnas en god planering för höjd beredskap då kommunen har 
viktiga uppgifter för det civila försvaret. 
 
Beslutsmotivering 
Beslutet innebär en förlängning av befintlig säkerhetspolicy (KF § 92:2019) 
och innehåller inga ändringar i sak. Med hänsyn till den rådande situationen 
i samhället och kommunens utökade ansvar för det brottsförebyggande 
arbetet bör säkerhetspolicyn även omfatta frågan om trygghet. Policyn 
behöver med anledning av det genomgå en omfattande omarbetning varför 
tidigare policy förlängs under tiden för detta arbete. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet medför inga barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet i sig medför inga ekonomiska konsekvenser.  
 
Yttrande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 293/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 82/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Säkerhetspolicy för Tierps kommun 
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Beslutet skickas till 
• Säkerhetssamordnare 
• Kommunledningen 
• VD TEMAB 
• VD ABTB 

 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

28 
 

 
 
 
§ 193 
Dnr KS/2023:880  

Förlängning av Biblioteksplanens giltighetstid 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för Biblioteksplanen med 1 år till och med 31 
december 2025. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Patrik Johansson (SD), Bengt Asplund (SD), Jan 
Jansson (SD), Veronica Mattsson (SD) och Per Karlsson (SD) reserverar sig 
till förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt bibliotekslagen 17 § skall samtliga kommuner anta biblioteksplaner 
för sin verksamhet på biblioteksområdet. Dessa planer utvärderas och 
revideras regelbundet.  
 
Tierp kommuns nu gällande biblioteksplan antogs i kommunfullmäktige 
2021-11-10 och gäller 2022-2024. 
 
Enheten för Bibliotek och Lärcentrum, Kultur och fritid,  föreslår en ettårig 
förlängning av nuvarande biblioteksplan. 
 
Beslutsmotivering 
Eftersom skolbiblioteksverksamhet är en viktig del av biblioteksplanen och 
statliga satsningar på skolbibliotek är att vänta under närmaste åren så ser vi 
en fördel i att veta hur dessa satsningar ser ut innan arbetet med ny 
biblioteksplan påbörjas. 
 
Vidare så införs under hösten 2023 både ett nytt bibliotekssystem och en ny 
hemsida inom biblioteksverksamheten. Arbetet med dessa system kommer 
fortgå även under 2024, främst genom att göra den nya hemsidan mer 
interaktiv för Tierps invånare. Eftersom invånarnas delaktighet är en viktig 
parameter för att utforma en ny biblioteksplan ser vi en färdigutvecklad 
hemsida som ett viktigt verktyg i processen. 
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Arbetet med att ta fram en ny biblioteksplan är resurskrävande och det är 
ytterligare en anledning för att förlänga gällande biblioteksplan med 
koppling det ekonomiskt ansträngda läget under 2024. 
 
Barnrättskonsekvenser 
En förlängning av biblioteksplanen är positiv ur ett barnrättsperspektiv. En 
interaktiv hemsidemiljö ger bättre möjligheter att ta in synpunkter från barn 
och unga.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till följande uppdrag i Plan för Tierps kommuns ekonomi 
och verksamhet: 
 
6.1.k Effektiviseringsuppdrag 2023: Översyn av möjliga 
samordningsvinster, effektiviseringar och åtgärder inom kommunen som 
helhet. 
 
16.1 Medborgarnas delaktighet i kommunens verksamhet och utveckling 
ska öka. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Den ekonomiska prognosen för 2024 är ansträngd och en förlängning av 
biblioteksplanen bidrar till att hålla nere kostnader. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Joakim Larsson (SD) yrkar att följande stycken ska strykas i Biblioteksplan 
för Tierps kommun 2022-2024:  
Sidan 7: Stryk de två första meningarna i den första punkten. Ersätt med 
Biblioteken ska erbjuda medier på lättläst svenska, 
Sidan 8: Stryk punkt 2 och 4, 
Sidan 10: Stryk punkt 2 längst upp, 
Sidan 11: Stryk punkt 1. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Joakim Larssons (SD) 
yrkande med följande egna ändringar:  

 Stryk enbart de två första samt den sista meningen i punkt 2 på sida 
8. 

 Stryk inte punkt 4 på sida 8. 
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Tilläggsyrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att omarbetningen av biblioteksplanen 
ska utgå från följande:  

 Bibliotekytor ska inte användas på sätt som går ut över 
kärnuppdraget som utrymmen där alla kan låna och i ro läsa böcker. 

 Biblioteken ska i första hand främja läsning på svenska, finska och 
de övriga nationella minoritetsspråken. 

 Den geografiska tillgängligheten ska främjas med bokbuss och 
utredning av möjligheter till stöd och lokala samverkansformer. 

 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) och Jenny Lundström (MP) yrkar avslag till Joakim 
Larssons (SD) och Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkanden.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Joakim Lassons (SD) 
ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.   
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 294/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 84/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur- och fritidschef 
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§ 194 
Dnr KS/2022:971  

Förlängning av Avfallsplanens giltighetstid 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Avfallsplan, KF § 62/2023 till och 
med 30 juni 2024.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Varje kommun i Sverige är ansvarig för att ta fram en kommunal 
avfallsplan. Avfallsplanen tillsammans med föreskrifter för avfallshantering 
utgör renhållningsordning, ett beslutat dokument som varje kommun är 
skyldig att ha enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken.  
Renhållningsordning är ett komplement till gällande lagstiftning på området 
och utgör ett verktyg för att styra hur avfall ska hanteras medan 
avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Revidering av kommunens 
renhållningsordning har pågått samtidigt som nytt förslag till avfallsplan 
arbetas fram.  
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01.  
I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det framkommit att 
förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten som måste 
utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som först antogs. 
Detta föranleder att tidsplanen för framtagande av förslag till ny avfallsplan 
behöver förlängas.     
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Beslutsmotivering 
Beslut om Avfallsplan, KF § 62/2023, är giltigt till och med 2023-12-31. 
För att säkerställa att kommunen har en gällande avfallsplan under 
revideringsarbetet föreslås att beslutet förlängs med en giltighetstid till och 
med 2024-06-30. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad Avfallsplan har kommunen ett viktigt 
verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och regelverk 
kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering av avfall 
bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som barn och 
unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 295/2023 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 131/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Avfallsplan KF §62/2023 
• Tidplan avfallsplan, rev 2023-10-10 
• Avfallsplan 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 195 
Dnr KS/2022:874  

Förlängning av Renhållningsordningens giltighetstid 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Renhållningsordning, KF § 
61/2023, till och med 30 juni 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
För varje kommun ska det, enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken, finnas en 
renhållningsordning. Renhållningsordningen ska innehålla två delar, dels 
kommunens lokala föreskrifter och bestämmelser om avfallshantering och 
dels kommunens avfallsplan. Renhållningsordningen är ett komplement till 
gällande lagstiftning på området och utgör ett verktyg för att styra hur avfall 
ska hanteras medan avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för 
hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Arbete med framtagande av förslag till 
renhållningsordning har pågått under 2022 och arbetet med avfallsplanen 
påbörjades under 2023. 
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01. I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det 
framkommit att förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten 
som måste utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som 
först antogs. Detta föranleder att tidsplanen för framtagande av förslag till 
ny avfallsplan behöver förlängas. Eftersom avfallsplanen är en del av 
renhållningsordningen behöver även tidplan för framtagande av förslag till 
ny renhållningsordning förlängas, detta för att säkerställa att de mål och 
åtgärder som anges i avfallsplanen speglar de lokala föreskrifter som anges i 
renhållningsordningen. 
 
Beslutsmotivering 
Kommunfullmäktiges beslut om förlängning av renhållningsordning, KF § 
61/2023, är giltigt till och med 2023-12-31. För att säkerställa att 
kommunen har en gällande renhållningsordning under den period det nya 
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förslaget utarbetas föreslås att beslutet förlängs med en giltighetstid till och 
med 2024-06-30. Arbetas det nya förslaget fram och beslutas innan 
halvårsskiftet 2024 ersätter det nya beslutet det tidigare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad renhållningsordning har kommunen ett 
viktigt verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och 
regelverk kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering 
av avfall bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som 
barn och unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 296/2023 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 132/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Renhållningsordning KF § 61/2023 
• Renhållningsordning 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 196 
Dnr KS/2023:886  

Revidering av Regel för Tierps kommuns arbetsstipendium för 
konstnärlig verksamhet i Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta regelverk Regel för Tierps kommuns arbetsstipendium för 
konstnärlig verksamhet i Tierps kommun, samt  
 
att upphäva beslut KS § 164/2017 Riktlinje för arbetsstipendium för 
konstnärlig verksamhet i Tierps kommun. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Syftet med Tierps kommuns arbetsstipendium är att ge konstnärer eller 
kulturarbetare möjlighet att under en begränsad tid arbeta med förnyelse och 
utveckling av sitt konstnärskap. Arbetet/projektet ska även bredda och 
stärka kulturlivet i kommunen. 
Följande ändringar föreslås: 
 
Sista datum för nominering ändras från 15 mars till att Kultur och fritid i 
god tid marknadsför när årets nominering är öppen. Detta för att bättre 
stämma överens med kalendern för de politiska mötena där besluten fattas.  
 
Regelverk istället för riktlinje. 
 
En kommitté med minst tre ledamöter bestående av sakkunnig och 
sakkunnig tjänsteperson som utses av kultur och fritidschef, samt 
ordförande i utskottet för barn, unga och kultur bereder och lämnar förslag 
till Kommunstyrelsens arbetsutskott, som fattar beslut om vem eller vilka 
som ska tilldelas arbetsstipendiet.  
 
Beslutsmotivering 
Sista datum för nominering behöver justeras för att anpassas till 
arbetsgången med handläggning och mötesplanen.  
Ändring från riktlinje till regel då det är ett externt riktat dokument. 
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Ändringen av sammansättning av jury har som syfte att öka transparens och 
minska risken för jävsituationer då fler funktioner representeras i 
urvalsprocessen.   
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet kan innebära en ökad kostnad i form av arvode till representanter i 
juryn. Kostnaden bedöms vara liten och ryms inom ram.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag till att-sats 1 om att anta det nya 
regelverket för arbetsstipendiet, 
 
bifall till att-sats 2 om att upphäva det gamla regelverket för 
arbetsstipendiet, 
 
att 10 tkr av budgeten för stipendiet i stället tillförs kulturpriset som 
prispengar, 
 
att resten av stipendiet och besparing på juryns arvoden tillförs resultatet. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

37 
 

Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 297/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 83/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Regel för Tierps kommuns arbetsstipendium för konstnärlig 

verksamhet i Tierps kommun  
• Riktlinje KS § 164/2017 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 197 
Dnr KS/2023:879  

Revidering av Regel för årets kulturpris 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta regelverk för Årets kulturpris, samt  
 
att upphäva beslut KF § 14/2008 Regler för pris och stipendier, avsnittet 
Kulturpris. 
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget ändringsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kulturpriset är en hedersbetygelse till person eller grupp som visat 
framstående förmåga eller gjort uppmärksammade och allmänt erkända 
insatser på det kulturella området.  
Följande ändringar föreslås: 
 
Sista datum för nominering ändras från 15 mars till att Kultur och fritid i 
god tid marknadsför när årets nominering är öppen. Detta för att bättre 
stämma överens med kalendern för de politiska mötena där besluten fattas. 
 
Juryn föreslås bestå av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utses av föreningsrådet, representant från 
föreningsrådet, utomstående sakkunnig samt två tjänstepersoner från Kultur 
och fritid bereder ärendet.  
 
Beslutsmotivering 
Sista datum för nominering behöver justeras för att anpassas till 
arbetsgången med handläggning och mötesplanen.  
Ändringen av sammansättning av jury har som syfte att öka transparens och 
minska risken för jävsituationer då fler funktioner representeras i 
urvalsprocessen.   
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet kan innebära en ökad kostnad i form av arvode till representanter i 
juryn. Kostnaden bedöms vara liten och ryms inom ram.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att punkt 1 under ”beslut” stryks. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
ändringsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 298/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 84/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Regel Årets kulturpris 
• Regel KF § 14/2008 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 198 
Dnr KS/2023:875  

Revidering av Regel för årets miljöpris 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta regelverk för Årets miljöpris, samt 
 
att upphäva beslut KF § 43/2011 Regler för Tierps kommuns miljöpris.  
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget ändringsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Miljöpriset delas ut för att uppmärksamma och stimulera kreativitet som 
leder till hållbar utveckling, minskad miljöpåverkan eller till en förbättrad 
livsmiljö. Priset kan tilldelas exempelvis engagerade föreningar, 
organisationer, enskilda kommuninvånare, företag, skolklasser. 
Följande ändringar föreslås: 
 
Sista datum för nominering ändras från 15 mars till att Kultur och fritid i 
god tid marknadsför när årets nominering är öppen. Detta för att bättre 
stämma överens med kalendern för de politiska mötena där besluten fattas.  
 
Juryn föreslås bestå av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utses av föreningsrådet, representant från 
föreningsrådet, utomstående sakkunnig samt två tjänstepersoner från Kultur 
och fritid bereder ärendet.  
 
Beslutsmotivering 
Sista datum för nominering behöver justeras för att anpassas till 
arbetsgången med handläggning och mötesplanen.  
Ändringen av sammansättning av jury har som syfte att öka transparens och 
minska risken för jävsituationer då fler funktioner representeras i 
urvalsprocessen.   
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet kan innebära en ökad kostnad i form av arvode till representanter i 
juryn. Kostnaden bedöms vara liten och ryms inom ram.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att punkt 1 under ”beslut” stryks. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
ändringsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 299/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 85/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Regel Årets miljöpris 
• Regel KF § 43/2011 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 199 
Dnr KS/2023:873  

Revidering av Regel för årets Eldsjäl 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta regelverk för Årets Eldsjäl. 
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget ändringsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Med utmärkelsen Årets Eldsjäl vill vi uppmuntra och uppmärksamma 
personer som gjort betydelsefulla insatser för barn/ungdomar/förening inom 
idrott/fritid/naturverksamhet i Tierps kommun och som också fungerar som 
en god förebild. Utmärkelsen kan även tilldelas personer, föreningar eller 
organisationer som utfört ett stort och betydelsefullt arbete som främjar 
integration och mångfald. 
 
Följande ändringar föreslås: 
 
Sista datum för nominering ändras från 15 mars till att Kultur och fritid i 
god tid marknadsför när årets nominering är öppen. Detta för att bättre 
stämma överens med kalendern för de politiska mötena där besluten fattas.  
 
Regelverk istället för riktlinje. 
 
Juryn föreslås bestå av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utses av föreningsrådet, representant från 
föreningsrådet, utomstående sakkunnig samt två tjänstepersoner från Kultur 
och fritid bereder ärendet.  
 
Beslutsmotivering 
Sista datum för nominering justeras för att anpassas till arbetsgången med 
handläggning och mötesplanen.  
Ändring från riktlinje till regel då det är ett externt riktat dokument. 
Ändringen av sammansättning av jury har som syfte att öka transparens och 
minska risken för jävsituationer då fler funktioner representeras i 
urvalsprocessen.   
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet kan innebära en ökad kostnad i form av arvode till representanter i 
juryn. Kostnaden bedöms vara liten och ryms inom ram.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att punkt 1 under ”beslut” stryks. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
ändringsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 300/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 86/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Regelverk Årets Eldsjäl 
• Riktlinje KS § 164/2017 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 200 
Dnr KS/2023:859  

Revidering av Regel för Humlepriset - ett pris i Pekens anda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta regelverk för Humlepriset – ett pris i Pekens anda, samt 
 
att upphäva beslut KF § 14/2022 Riktlinje för Humlepriset - ett pris i Pekens 
anda. 
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget ändringsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Humlepriset – ett pris i Pekens anda avser att uppmärksamma personer som 
verkat i Peken, Per-Erik Karlssons anda. 
Priset kan delas ut till någon som visat långvarigt och omfattande 
engagemang i Tierps föreningsliv och samhälle.  
Följande ändringar föreslås: 
 
Sista datum för nominering ändras från 15 mars till att Kultur och fritid i 
god tid marknadsför när årets nominering är öppen. Detta för att bättre 
stämma överens med kalendern för de politiska mötena där besluten fattas.  
 
Regelverk istället för riktlinje. 
 
Juryn föreslås bestå av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utses av föreningsrådet, representant från 
föreningsrådet, utomstående sakkunnig samt två tjänstepersoner från Kultur 
och fritid bereder ärendet.  
 
Beslutsmotivering 
Sista datum för nominering behöver justeras för att anpassas till 
arbetsgången med handläggning och mötesplanen.  
Ändring från riktlinje till regel då det är ett externt riktat dokument. 
Ändringen av sammansättning av jury har som syfte att öka transparens och 
minska risken för jävsituationer då fler funktioner representeras i 
urvalsprocessen.   
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet kan innebära en ökad kostnad i form av arvode till representanter i 
juryn. Kostnaden bedöms vara liten och ryms inom ram.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att punkt 1 under ”beslut” stryks. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
ändringsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 301/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 87/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Regelverk Humlepriset – ett pris i Pekens anda 
• Riktlinje KF § 14/2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 201 
Dnr KS/2023:900  

Upphävande av handlingsplan för kultur i förskola och skola 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att upphäva handlingsplan för kultur i förskola och skola KS/2017:114, samt 
 
att upphäva ändring av handlingsplan för kultur o förskola och skola  
KF §147/2016. 
 
Sammanfattning av ärendet 
En handlingsplan för kultur i förskola och skola beslutades 2016 med 
utgångspunkt i då gällande nationella lagar och styrdokument. Sedan dess 
har nya läroplaner införts samt att lagstiftning har ändrats. Den nu gällande 
planen behöver ersättas med en ny som svarar mot Barnkonventionen, Lpfö 
18, Lgr22, Lgrsär22 Gy2011, Agenda 2030 och den nationella 
kulturpolitiken. 
 
Beslutsmotivering 
En ny handlingsplan för kultur i förskola och skola är framtagen genom en 
gemensam process mellan utbildning och kultur och fritid. Enligt gällande 
riktlinje för styrdokument beslutas handlingsplaner på tjänstemannanivå och 
för att den nya uppdaterade handlingsplanen ska kunna gälla måste den 
tidigare upphävas.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga gynnas av beslutet då den nya handlingsplanen går i enlighet 
med nu gällande läroplaner samt barnkonventionen. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål  
 

- 4.4 Ge goda förutsättningar för livslångt lärande, bildning och 
tillgång till ett rikt kultur- och fritidsliv för alla.  
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 302/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 85/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Handlingsplan för kultur i förskola och skola KS/2017:114 
• Ändring av handlingsplan för kultur o förskola och skola  

KF §147/2016 
 
Beslutet skickas till 

• Kultur- och fritidschef 
• Utbildningschef  
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§ 202 
Dnr KS/2023:920  

Avgift för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta reviderad Avgift förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget ändringsyrkande.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjer och avgifter för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
bygger på lagstiftning och för den egna kommunen gällande bestämmelser. 
Tidigare beslutad riktlinje ligger till grund för revideringen utan avgörande 
förändringar. 

Avgifter för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg har förtydligats 
med arbetsgång för avgiftskontroll. Kontrollen jämför de inkomstuppgifter 
som varje hushåll har lämnat till kommunen med de taxerade inkomsterna 
som Skatteverket varje år samlar in. Ett hushåll som betalat för låg avgift 
måste betala den återstående summan. Kommunen skickar en tilläggsfaktura 
det året kontrollen sker.  

Beslutsmotivering 
För att förenkla sökvägarna för medborgare att hitta information om dels 
riktlinjer för placering i våra verksamheter och avgifter för dessa har 
tidigare sammansatt dokument separerats. 
 
Ett förtydligande har gjorts gällande avgiften. Avgiften är en intäkt som 
bidrar till att kunna erbjuda en god barnomsorg i Tierps kommun. 
Kommunen ska genomföra avgiftskontroller för att se till att de familjer som 
har sitt barn i förskola, pedagogisk omsorg eller fritidshem betalar rätt 
avgift. Om hushållet betalat en för låg avgift i relation till taxerad inkomst 
får hushållet en tilläggsfaktura.  

Vid placeringsstart avtalas att vårdnadshavare ska göra inkomständringar. 
Årligen uppmanas vårdnadshavare att uppdatera sin avgiftsgrundande 
inkomst för att enkelt kunna göra rätt.   
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Barnrättskonsekvenser 
De vårdnadshavare som får en tilläggsfaktura drabbas ekonomiskt vilket kan 
påverka hushållets förutsättningar till övriga inköp och indirekt påverka 
barnen.  
 
För att underlätta för räkningsmottagaren är tilläggsfakturans 
betalningsvillkor 60 dagar istället för ordinarie 30 dagar. Möjligheten att 
ansöka om ytterligare uppskov finns för de som hamnar i trångmål.    
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Simulering av avgiftskontrollen visar att det finns många räkningsmottagare 
som inte uppdaterat sin inkomst enligt avtal vilket bör leda till en 
intäktsökning av föräldraavgifterna. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkade 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att ”två månader” ersätts med ”tre 
månader” på sida 5. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
ändringsyrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå ändringsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 303/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 79/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinjer för placering i förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
• Avgift förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 
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Beslutet skickas till 
• Handläggare 
• Utbildningskontoret 
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§ 203 
Dnr KS/2023:909, KS/2022:1043  

Avgränsning av inriktningsbeslut gällande framtida 
skolsituation i Tierps köping 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avgränsa den fördjupade förstudien som gavs i uppdrag till 
kommunstyrelsen, kommunfullmäktiges beslut § 97/2023, till att fortsätta 
utreda nybyggnation av Centralskolan,  
 
att finansieringen av förstudien fortsatt kvarstår enligt tidigare beslut i 
kommunfullmäktige § 97/2023 samt Plan för Tierps kommuns ekonomi och 
verksamhet 2024-2026,  
 
att inför evakuering inventera alla befintliga kommunala fastigheter för att 
se om det finns möjlighet att nyttja någon av dessa, samt 
 
att inför evakuering ställa frågan till privata fastighetsägare om de har 
möjliga befintliga lokaler tillgängliga att hyra. 
 
Reservation 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Sara Sjödal (C), Lotta Carlberg (C), Erik Kolm (C), Björn Hellstedt (C), 
Anna Ahlin (C), Filip Håkansson (C), Lars Lindgren (C) och Bo Larsson 
(C) reserverar sig till förmån för eget tilläggsyrkande /Bilaga/.  
 
Emma Lokander (M), Daniel Blomstedt (M), Lars-Göran Birkehorn-Karlsen 
(M), Jessica Tindre Falk (M), Kenneth Karlsson (M), Peter Hansson (M) 
och Carola Fredén (M) reserverar sig till förmån för Sara Sjödals (C) 
tilläggsyrkande /Bilaga/. 
 
Elin Åkerlund (KD) och Peter Zoné (KD) reserverar sig till förmån för Sara 
Sjödals (C) tilläggsyrkande /Bilaga/. 
 
Sara Nordfors (L) reserverar sig till förmån för Sara Sjödals (C) 
tilläggsyrkande /Bilaga/. 
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Sammanfattning av ärendet 
Utöver det avgränsningsbehov som verksamheten lyft i tjänsteyttrandet och 
som kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat § 88/2023, finns behov av att 
även utreda förutsättningarna för ny lokalisering vid Vegavallsområdet.  
 
Beslutsmotivering 
Nuvarande placering av Centralskolan innebär begränsningar utifrån 
tomtens storlek vilket redan på förhand ger behov av att ändra detaljplan för 
att bygga på höjden och samtidigt frångå tydliga rekommendationer om 
friyta (utomhusmiljö/skolgårdsytor) per barn för att kunna bygga i enlighet 
med det storlekskrav kommunfullmäktige beslutat som inriktning för den 
nya skolan.  
 
I det fall att kommunfullmäktige ändå väljer att enbart utreda ny skola på 
befintlig tomt kommer heller inte möjlighet till framtida utbyggnader vara 
möjlig då tomtytan är mer än maximalt utnyttjad och på förhand begränsad 
gällande kapaciteten för skolan. I kommunfullmäktiges inriktningsbeslut för 
utredning innebär en ny skola en utökning med cirka 100 elever utifrån 
dagens elevantal. En positiv tillväxt i invånarantal, i Tierps köping såväl 
som i de orter (Söderfors, Mehedeby, Månkarbo och Tierps kyrkby) vars 
elever från och med årskurs 7 går i skola i Tierps köping, kommer på längre 
sikt rendera behov större än så och frågan om tillbyggnad blir aktuell. 
Långsiktigt hållbart är att redan från start ha beredskap för behov av 
ytterligare tillbyggnader genom noga avvägt val av placering av ny skola.  
 
Barnrättskonsekvenser 
En bra skolmiljö för barnen är avgörande. Barnens skolmiljö innefattar såväl 
inom- som utomhusytor. Tierps kommun har ett mervärde i att samtliga 
orter har tillgång till närliggande naturmiljöer, det är viktigt att vid framtida 
planering ta med det i beaktande så att mervärdet bibehålls och kan nyttjas i 
de kommunala verksamheterna som berör barn.  
 
Inför slutligt beslut om byggnation är det högst prioriterat att en alternativ 
placering vid Vegavallen finns med i underlaget för att 
barnrättskonsekvenserna ska kunna belysas ur ett helhetsperspektiv som 
även innefattar utomhusmiljö och närhet till naturmiljöer. Ett 
investeringsbeslut som enbart bygger på underlag att ta ställning till som 
maximerar antalet barn i årskurserna F-9 på befintlig fastighet är inte att 
betrakta som att barnrättskonsekvenser har utretts och genomlysts fullt ut. 
 
Ur ett barnrättsperspektiv kommer det medföra krav på 
kompensationsåtgärder för att tillgodose negativa avsteg från 
rekommendationerna för friyta (30 m2/barn). Om förstudien avgränsas till 
att enbart nuvarande placering av Centralskolan utreds för nybyggnation 
kommer inte ytterligare möjligheter med positiva effekter ur ett 
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barnrättsperspektiv kopplade till utomhusmiljön belysas eller vara möjliga 
att realisera genom val av alternativ placering.  
 
Mål och uppdrag 
Att i förstudien även inkludera utredningarna av förutsättningarna för en 
placering vid Vegavallsområdet utöver nuvarande lokalisering för 
nybyggnation av ny skola i Tierp kommer tillföra ett alternativ som belyser 
utomhusmiljön. 
 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål:  

- 4.3 Säkerställ skolornas tillgång till närliggande naturmiljöer för 
utomhuspedagogik.  

- 3.2 Förvaltning och säkerställd god tillgång till grönområden med 
höga rekreations- och naturvärden, som stimulerar till lek och 
utevistelse.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Situationen med Centralskolans nuvarande lokaler och ett ökat 
kapacitetsbehov gör att investeringar i skolorna i Tierps köping krävs. Den 
fördjupade förstudien är i ett väldigt tidigt skede och dess utredning av 
investeringsprocessen ska peka ut riktningen för den fortsatta planeringen. 
Det är i det här tidiga skedet ingen tillräckligt tydlig kostnadsbild vare sig 
för investerings- eller framtida driftskostnader för att uttala sig om 
ekonomiska konsekvenser och finansiering. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Tilläggsyrkande 
Sara Sjödal (C) yrkar att förstudien även redovisar förutsättningarna för en 
placering vid Vegavallsområdet utöver nuvarande lokalisering för 
nybyggnation av ny skola i Tierp, samt 
 
att förstudien ska fortsatt redovisas för ställningstagande inför 
investeringsbeslut av kommunfullmäktige senast i mars 2024. Behövs 
ytterligare utredningstid för att hinna få med alternativ placering av ny skola 
ska kommunstyrelsen ta ställning till det senast februari 2024 och föreslå 
kommunfullmäktige ändrad tidsplan, samt 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att avgränsa den fördjupade förstudien som 
gavs i uppdrag till kommunstyrelsen, kommunfullmäktiges beslut § 
97/2023, till att fortsätta utreda nybyggnation av Centralskolan. Utredningen 
ska också inkludera att ersätta Centralskolan med en eller två F-6 skolor, 
och därigenom möjliggöra för att ha en skolstruktur i Tierp som bygger på 
en eller flera F-6-skolor och en 7-9 skola, 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

54 
 

att utredningens förslag ska leva upp till Boverkets riktlinje om 30 kvm 
friyta per elev. 
 
Bifall 
Viktoria Söderling (S), Joakim Larsson (SD), Mio Tastas Viktorsson 
(TList), Börje Wennberg (S), Matilda Svahn (S), Marie-Louise Rindå (S) 
och Jonas Nyberg (S) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Lotta Carlberg (C), Emma Lokander (M) och Lars-Göran Birkehorn Karlsen 
(M) yrkar bifall till Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande  
 
Lotta Carlberg (C), Sara Sjödal (C) och Emma Lokander (M) yrkar bifall till 
andra att-satsen i Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Avslag 
Mio Tastas Viktorsson (TList), Viktoria Söderling (S) och Jenny Lundström 
(MP) yrkar avslag till Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag Jenny Lundströms (MP) 
yrkande.   
 
Yttrande   
Tomas Lindberg (KD) och Sven Lokander (M) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på första att-satsen i liggande förslag och 
första att-satsen i Jenny Lundströms (MP) yrkande kommunfullmäktige 
beslutar enligt första att-satsen i liggande förslag. 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till andra, tredje och 
fjärde att-satsen i liggande förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla att-satserna i liggande förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till andra att-satsen i 
Jenny Lundströms (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå att-satsen.  
 
Sara Sjödal (C) begär omröstning. 
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Beslutsgång omröstning 1 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå andra att-satsen i Jenny Lundströms (MP) 
yrkande röstar ja 

 Den som vill bifalla andra att-satsen i Jenny Lundströms (MP) 
yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå andra att-
satsen i Jenny Lundströms (MP) yrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 29 röster 
Nej – 19 röster 
 
Beslutsgång 2 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Sara Sjödals (C) 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet.  
 
Sara Sjödal (C) begär omröstning.  
 
Beslutsgång omröstning 2 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande yrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande yrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå Sara 
Sjödals (C) tilläggsyrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 30 röster 
Nej – 18 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 304/2023 
• Presentation Centralskolan fördjupad förstudie KS november 
• Förslag till beslut  
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Konstruktionsbedömning Centralskolan 
• Svar till Tierps kommun från Arbets- och miljömedicin, Akademiska 

Sjukhuset, Uppsala 
• PM avgränsning fördjupad förstudie Centralskolan 
• Inriktningsbeslut gällande framtida skolsituation i Tierps köping, KF 

§ 97/2023 
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Beslutet skickas till 
• Kommundirektör 
• Utbildningschef 
• Fastighetsstrateg 
• Fastighetschef Tierps kommunfastigheter AB 
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§ 204 
Dnr KS/2023:430  

Rapportering av ej verkställda beslut utskottet arbete och 
omsorg kvartal 3 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga rapporteringen av ej verkställda beslut för kvartal 3 2023 till 
handlingarna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen är skyldig att rapportera till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) om beviljat bistånd enligt socialtjänstlag (2001:453), SoL, eller 
beviljad insats enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(1993:387), LSS, inte har verkställts inom tre månader. Kommunen ska 
även rapportera till IVO när ett tidigare rapporterat beslut har blivit 
verkställt, när ett beslut av någon anledning har avslutats innan det har 
verkställts samt när ett verkställt beslut har avbrutits och inte verkställts på 
nytt inom tre månader. Den här rapporteringen avser samtliga SoL-beslut 
för vuxna över 21 år och alla LSS-beslut. 
 
Det har rapporterats totalt 11 beslut enligt LSS och SoL till IVO för 
perioden 1 juli till 30 september 2023, kvartal 3. 6 av besluten har 
rapporterats som ej verkställda, 1 beslut som avbrott i verkställighet, 3 av 
besluten som verkställda och 1 av besluten som avslutade. 
 
Ej verkställda: 

- Korttidsvistelse i form av korttidshem enligt LSS. Beslutsdatum: 
2022-12-16. Orsak till dröjsmål är att den enskildes vårdnadshavare 
önskar vänta med verkställighet. Erbjudande om plats har lämnats. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-01-27. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-03-14. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. 

- Särskilt boende enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-05-10. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. Ärendet 
rapporterades felaktigt som avslutat under Q2 på grund av bristande 
kommunikation inom kommunen. 

- Kontaktperson enligt LSS. Beslutsdatum: 2023-06-30. Orsak till 
dröjsmålet är att den enskilde vill avsluta befintligt kontaktperson 
och ny inte är rekryterad ännu. 
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- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-06-29. Orsak till 
dröjsmål är resursbrist. 
 

Avbrott i verkställighet: 
- Ledsagare enligt SoL. Datum för avbrott i verkställighet: 2023-03-

30. Den tidigare ledsagaren har avslutat sitt uppdrag och ny 
ledsagare ska rekryteras. 

 
Verkställda: 

- Särskilt boende enligt LSS för barn och unga. Beslutsdatum: 2023-
02-07. Kommunen har inget boende som motsvarar behovet. Beslut 
har tagits i utskottet arbete och omsorg om köp av plats som gäller 
från och med 2023-08-15. 

- Kontaktperson enligt LSS. Beslutsdatum: 2023-03-09. Verkställt 
2023-09-13. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-04-04. Verkställt 
2023-08-17. 
 

Avslutade: 
- Korttidsboende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-12-15. Orsak till 

avslut är att behovet är tillgodosett med särskilt boende enligt SoL. 
 

Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga bedöms inte påverkas av den rapportering som görs till IVO 
av ej verkställda beslut. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 305/2023 
• Beslut utskottet arbete och omsorg § 75/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef, Vård och omsorg 
• Verksamhetschef, Individ och familj 
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§ 205 
Dnr KS/2023:943  

Fördelning av verksamhetsövergripande poster i Plan för Tierps 
kommuns ekonomi och verksamhet 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att göra fördelning budget 2024 fastställda kommunövergripande 
budgetposterna för hyresökningar, IT-kostnader lönerevision och kosten, 
samt 
 
att flytta budget för köpta platser mellan bistånd och 
funktionshindradeomsorgen på netto 10 024 096 kr, enligt specifikation 
nedan. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I Budgetbeslutet fanns ett antal poster som måste fördelas ut på 
verksamheterna enligt följande; 
Budgetpost  Från                    Till 
Hyresökningar Samhällsbyggnad           Samtliga verksamheter 
IT-kostnader  Gemensam service          ” 
Besparing kosten Medborgarservice           Till Utbildning o VoO 
 
Dessutom kommer det att ske verksamhetsöverflytt mellan Biståndsenheten 
och Funktionshindradeomsorgen den 1/1–2024. 
 
Beslutsmotivering 
För att få rättvisande budgetramar för verksamheterna behöver dessa 
fördelningar göras. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De nya ramarna blir då enligt nedan. 

Fördelning Netto 
Ramförändring

Från Till Från Till Från Till
Kommundirektör 49 68 -500 -383
Gemensam service 73 -1 975 64 500 -1 337
Medborgarservice 41 61 1 550 1 652
Samhällsbyggnad -6 900 91 36 -6 774
Finansieringverksamheten 0
Kultur och fritid 1 296 107 1 403
Förskola 1 061 169 -1 009 222
Grundskola 1 980 703 -392 2 291
Gymnasieskola 699 170 -45 824
VoO Bistånd 15 15
Områdeschef ÄO 734 242 -104 871
Funktionshindradeomsorg 453 90 0 542
Individ och familjeomsorg 424 250 674

-6 900 6 900 -1 975 1 975 2 050 -2 050 0

Hyror IT (Samsourcing)
Besparingar bl.a. 

Kosten

Från  Bistånd 76 Till FHO 78 

-12 683,2 12 683,2

Till Bistånd 76 Från  FHO 78

520,0 -520,0

2 139,1 -2 139,1
Netto -10 024,1 10 024,1

Sjuklöner

Köp av verksamhet

Köpta platser

Flytt av verksamhet, (tkr)
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.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 306/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Verksamhetscheferna 
• Ekonomienheten   

  

Verksamhet 

Beslutad 
ram

Ram 
förändring

Reviderad 
ram

Nettokostnader per område (tkr) 2024
Revision 2 527 2 527
Valnämnd 533 533
Jävsnämnd 50 50
Lönenämnd 0 0
IT-nämnd 0 0
Kommunstyrelsen 1 544 852 1 544 852
varav Kommundirektör 41 856 -2 136 39 720
varav Gemensam service 41 154 -1 281 39 873
varav Medborgarservice inkl SHB 92 126 -5 002 87 124
varav Exploateringsverksamhet 53 53
varav Kultur och Fritid 85 685 1 464 87 149
varav Förskola 167 563 436 167 999
varav Grundskola 353 488 2 722 356 210
varav Gymnasieskola 134 935 971 135 906
varav Äldreomsorg inkl bistånd 309 703 -8 769 300 934
varav Funktionshindradeomsorg 137 078 10 758 147 836
Varav Individ- och Familjeomsorg 181 212 836 182 048
Verksamhetens nettokostnad 1 547 962 0 1 547 962
Finansieringsverksamhet 1 547 962 1 547 962
   varav skatter, bidrag och utjämning 1 588 025 1 588 025
Resultat 0 0
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§ 206 
Dnr KS/2023:186  

Partistöd 2024 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att partistöd för år 2024 utbetalas enligt angivna belopp till alla partier i 
slutet av januari år 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt 5 § Årlig utbetalning i Regel för kommunalt partistöd, fastställd av 
kommunfullmäktige § 85/2022, betalas partistöd ut i förskott i januari 
månad efter beslut i kommunfullmäktige. Mottagare av partistöd ska årligen 
senast den 30 juni lämna en skriftlig redovisning till Tierps kommun som 
visar att partistödet från föregående år har använts för det ändamål som 
anges i 4 kap. 29 § första stycket kommunallagen. Har redovisning och 
granskningsintyg enligt 4 kap. 31 § andra stycket kommunallagen inte 
lämnats in till kommunstyrelsen, utbetalas inget partistöd. Till 
redovisningen ska fogas ett signerat granskningsintyg. Mottagaren utser 
själv en särskild granskare som granskar om redovisningen ger en rättvis 
bild av hur mottagaren har använt partistödet. 
 
Beslutsmotivering 
Följande partier har lämnat in redovisningar av partistöd: 
Centerpartiet, Kristdemokraterna, Liberalerna, Miljöpartiet, Moderaterna, 
Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet. 
 
Tierpslistan är ett nytt parti i kommunfullmäktige och här därför inte haft 
möjlighet att redovisa föregående års partistöd. Partiet erhåller trots detta 
partistöd för år 2024.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och ungdomar inte bedöms påverkas 
av beslutet. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Enligt 2 § i Regel för partistöd kommunalt partistöd består stödet av: 

 Ett grundstöd om 53,8% av basbeloppet per parti och år, samt 
 Ett mandatstöd om 40% av basbeloppet per mandat och år. 

 
Prisbasbeloppet avser prisbasbeloppet i januari innevarande år. 
 
Prisbasbelopp 2023-01-01   52 500 kr 
 
Grundbidrag 53,8% av prisbasbeloppet  28 245 kr 
Partistöd per mandat 40,0% av prisbasbeloppet 21 000 kr 
 
Grundbidrag totalt  254 205 kr 
Stöd utifrån mandat totalt  1 029 000 kr 
 
Centerpartiet     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 8   168 000 kr 196 245 kr 
     
Liberalerna     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 1   21 000 kr 49 245 kr 
     
Vänsterpartiet      
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 3   63 000 kr 91 245 kr 
     
Miljöpartiet     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 1   21 000 kr 49 245 kr 
     
Kristdemokraterna     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 2   42 000 kr 70 245 kr 
     
Moderaterna   
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 7   147 000 kr 175 245 kr 
     
Socialdemokraterna  
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 16   336 000 kr 364 245 kr 
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Sverigedemokraterna     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 9   189 000 kr 217 245 kr 
     
Tierpslistan     
Grundbidrag   28 245 kr  
Mandat: 2   42 000 kr 70 245 kr 
     

   Totalt
 1 283 205 kr 

Yttrande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yttrar sig.  
    
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 307/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 81/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Inkomna redovisningar 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomienheten 
• Redovisningsansvarig i respektive parti 
• Enhetschef Ledningsstöd 
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§ 207 
Dnr KS/2023:500  

Vattentjänstplan för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta vattentjänstplan för Tierps kommun,  
 
att planen gäller från och med 1 januari 2024 till och med 31 december 
2035,  
 
att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 66/2014 om vattentjänstplan från 
och med 31 december 2023,  
 
att Vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen oktober 2025 
kompletteras med: 

- Dagvattenstrategi 
- Skyfallskartering inklusive åtgärdsplan 
- Brand- och släckvattenplan 

 
att Vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen oktober 2025 
revideras så att den till fullo uppfyller Havs- och vattenmyndighetens 
rekommendationer för en VA-plan.  
 
Reservation  
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för den andra att-satsen i 
sitt yrkande /Bilaga/. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag till Tierps vattentjänstplan var uppe i kommunfullmäktige för beslut 
2023-11-07. Då fanns en oro för att kommunen inte följt de regler som 
gäller för vattentjänstplaner i lag 2022:1249, vilket ledde till att ärendet 
återremitterades ”för att säkerställa att processen med att ta fram 
Vattentjänstplanen skett enligt lag om allmänna vattentjänster”.  
 
I lagen står att: 
 
”6 c § Utöver det förfarande som följer av bestämmelserna om strategiska 
miljöbedömningar av planer och program i 6 kap. miljöbalken ska 
kommunen innan den antar eller ändrar en vattentjänstplan 
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1. på lämpligt sätt och i skälig omfattning samråda med de fastighetsägare 
och myndigheter som kan antas ha ett väsentligt intresse av planen, och 
2. ställa ut ett förslag till plan för granskning under minst fyra veckor.” 
 
I Tierps kommun valde verksamheten att ha en period på åtta veckor där vi 
parallellt samrådde med myndigheter och fastighetsägare samt ställde ut ett 
förslag för granskning. Oron från kommunfullmäktige gällde huruvida dessa 
två punkter behöver ske vid olika tillfällen.  
 
På grund av detta ställdes en fråga till Havs- och vattenmyndigheten, som är 
vägledande myndighet för vattentjänstplaner, om huruvida kommunen 
uppfyllt kravet i lagen. De meddelade att de endast har tillsynsvägledning 
till länsstyrelserna för den aktuella paragrafen, och att frågan därför behöver 
ställas till länsstyrelsen. Länsstyrelsen i Uppsala län svarade oss att det 
visserligen kan vara bra att ta dem var för sig, men att det inte är ett krav 
som de ställer.  
 
”Vi överlämnar därmed till kommunen att ta beslut om huruvida ni vill 
genomföra 6 c § 1 och 6 c § 2 vid skilda tidpunkter eller under ett och 
samma tillfälle.”  
 
Därmed känner verksamheten sig trygga i att kommunen uppfyllt de krav 
som finns, men också ta med oss som ett förbättringsförslag att det är bra 
om vi genomför 6 c § 1 och 6 c § 2 vid skilda tidpunkter inför revideringen 
av planen i oktober 2025. I och med detta anser verksamheten återremissen 
besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Tillgång till dricksvatten, hantering av avloppsvatten och den miljöpåverkan 
som uttag och utsläpp av vatten har, ger en betydande påverkan på miljön. 
En fungerande och aktuell vattentjänstplan utgör ett betydande steg i 
kommunens strategiska arbete med vattentjänster. Beslutet anses bidra till 
en långsiktigt mer hållbar kommun och gynnar på så sätt alla 
kommuninvånare, inte minst barn och unga.  
 
Mål och uppdrag 
En modern och fungerande vattentjänstplan bidrar till arbetet med att uppnå 
flera mål, främst:  

• 6 - Rent vatten och sanitet för alla 
o 6.1 Säkert dricksvatten för alla 
o 6.3 Förbättra vattenkvalitet och avloppsrening samt öka 

återanvändning 
o 6.4 Effektivisera vattenanvändning och säker 

vattenförsörjning 
o 6.5 Integrerad förvaltning av vattenresurser 
o 6.6 Skydda och återställ vattenrelaterade ekosystem 
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• 11 - Hållbara städer och samhällen 
o 11.3 Inkluderande och hållbar urbanisering 
o 11.4 Skydda världens kultur- och naturarv 
o 11.5 Mildra de negativa effekterna av naturkatastrofer 
o 11.6 Minska städers miljöpåverkan 

• 14 - Hav och marina resurser 
o 14.1 Minska föroreningarna i haven 

• 15 - Ekosystem och biologisk mångfald 
o 15.1 Bevara, restaurera och säkerställ hållbart nyttjande av 

ekosystem på land och i sötvatten 
o 15.9 Integrera ekosystem och biologisk mångfald i nationell 

och lokal förvaltning 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslut om att anta vattentjänstplanen innebär inga betydande ekonomiska 
konsekvenser för kommunen. Då varje del av planen genomförs kommer ett 
separat beslut att behöva tas som i sig innebär en kostnad. En god långsiktig 
planering innebär dock att kommunens ekonomiska medel kan användas på 
ett ändamålsenligt och genomtänkt sätt.   
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Tilläggsyrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att Vattentjänstplanen senast i samband med 
uppdateringen oktober 2025 kompletteras med: 

 Dagvattenstrategi 
 Skyfallskartering inklusive åtgärdsplan 
 Brand- och släckvattenplan 

 
att LIS-områden i vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen 
oktober 2024 revideras utifrån de översvämningskarteringar som redan finns 
längs Dalälven samt de översvämningsutbredningsskikt som MSB tagit 
fram utefter kusten, för att säkra att inga LIS-områden innebär 
översvämningsrisker som hotar människors hälsa och miljö, 
 
att Vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen oktober 2025 
revideras så att den till fullo uppfyller Havs- och vattenmyndighetens 
rekommendationer för en VA-plan.  
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag och första och tredje 
att-satsen i Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande.  
 
Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande.  
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

68 
 

Avslag 
Emma Lokander (M) yrkar avslag till andra att-satsen i Jenny Lundströms 
(MP) tilläggsyrkande.  
 
Yttrande   
Mio Tastas Viktorsson (TList) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till första att-satsen i 
Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla att-satsen.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till andra att-satsen i 
Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå att-satsen.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till tredje att-satsen i 
Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla att-satsen.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 308/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förslag till Vattentjänstplan för Tierps kommun 
• Samrådssammanställning 
• Mail från Havs- och vattenmyndigheten 2023-11-20 
• Mail från Länsstyrelsen Uppsala län 2023-11-21 
• Beslut kommunfullmäktige § 154/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 243/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till  

• Vattensamordnare 
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§ 208 
Dnr KS/2023:385  

Entledigande och val 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna Jörgen Petterssons (V) begäran om entledigande från sina 
uppdrag som suppleant i styrelserna för Tierps Energi & Miljö AB och 
TEMAB Fjärrvärme AB,  
 
att till ny suppleant i styrelsen för Tierps Energi & Miljö AB under perioden 
19 december 2023 till och med bolagsstämman för 2026 års förvaltning välja 
Ylva Skiöld (V),   
 
att till ny suppleant i styrelsen för TEMAB Fjärrvärme AB under perioden 
19 december 2023 till och med bolagsstämman för 2026 års förvaltning välja 
Ylva Skiöld (V), 
 
att godkänna Håkan Perssons (V) begäran om entledigande från sitt uppdrag 
som ersättare i jävsnämnden,  
 
att till ny ersättare i jävsnämnden under perioden 19 december 2023 till och 
med 31 december 2026 välja Ylva Skiöld (V),  
 
att godkänna Tenho Kilpijärvis (M) begäran om entledigande från sina 
uppdrag som ledamot i demokratiberedningen och ersättare i valnämnden,  
 
att till ny ledamot i demokratiberedningen under perioden 19 december 
2023 till och med 14 oktober 2026 välja Annaliisa Allas (M), samt  
 
att till ny ersättare i valnämnden under perioden 19 december 2023 till och 
med 31 december 2026 välja Annaliisa Allas (M).  
 
Sammanfattning av ärendet 
Jörgen Pettersson (V) har den 10 november lämnat in en begäran om 
entledigande från sina uppdrag som suppleant i styrelserna för Tierps Energi 
& Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB. 
 
Håkan Persson (V) har den 19 november inkommit med en begäran om 
entledigande från sitt uppdrag som ersättare i jävsnämnden.  
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Tenho Kilpijärvi (M) har den 1 december inkommit med en begäran om 
entledigande från sina uppdrag som ledamot i demokratiberedningen och 
ersättare i valnämnden.  
 
Yttrande 
Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inkomna begäran om entledigande 

 
Beslutet skickas till 

• Administratör Ledningsstöd  
• Berörda ledamöter 
• VD för Tierps Energi & Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB 
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§ 209 
Dnr KS/2023:385  

Val av ersättare till beredning för översiktsplan 2050 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till ersättare i beredning för översiktsplan 2050 från och med den 19 
december 2023 välja Elmer Pollack (TList) 
 
Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av ett ökat antal partier representerade i fullmäktige har 
fullmäktiges presidium beslutat att föreslå en utökning av antal ersättare i 
beredning för översiktsplan 2050.  
 
I dagsläget saknas representation från Tierpslistan i beredningen och enligt 
fullmäktiges arbetsordning, 50 §, ska antalet insynsplatser i en tillfällig 
beredning vara tillräckligt för att alla partier i fullmäktige ska vara 
representerade. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Kostnaderna för att utöka beredningen med ytterligare en ersättarplats tas 
inom ram.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
 
Beslutet skickas till 

• Berörd ledamot  
• Ordförande i beredning för översiktsplan 2050 
• Plankontoret  
• Administratör Ledningsstöd  
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§ 210 
Dnr KS/2023:143  

Val av nämndemän 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till nämndemän för perioden 1 januari 2024 till och med 31 december 
2027 välja Peter Hansson och Lars-Ola Sandström.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Två av nämndemännen som valdes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 19 september har av Uppsala tingsrätt entledigats från sina uppdrag. 
Kommunfullmäktige behöver därför utse två nya nämndemän.  
 
Tierps kommun utser 11 stycken nämndemän till Uppsala tingsrätt. 
Nämndemännens uppgift är att tillsammans med juristdomaren döma i mål 
och ärenden. Genom nämndemännens medverkan i den dömande 
verksamheten garanteras medborgarnas insyn i domstolarnas arbete. 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
 

Beslutet skickas till 
• Uppsala tingsrätt 
• Administratör Ledningsstöd  
• Berörda ledamöter 
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§ 211 
Dnr KS/2023:68, KS/2023:916, KS/2023:1  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna informationen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar finns att läsa på 
kommunens hemsida. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 212 
Dnr KS/2023:233  

Svar på motion - Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, 
Jenny Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation  
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.   
 
Emmanuel Nzisabira (V) och Ylva Skiöld (V) reserverar sig till förmån för 
första och andra att-satserna i motionen.  
 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Matilda Svahn (S), Christina Holmström (S), 
Bengt-Olov Eriksson (S), Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), 
Börje Wennberg (S), Gunnar Jansson (S), Oskar Nilsson (S), Linus 
Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S) och Ulf Andersson (S) 
reserverar sig till förmån för bifallsyrkandet till motionens första och tredje 
att-sats.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (MP) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att en kommunövergripande plan för säkra och trygga skolvägar ska 
tas fram.  

- Att en kommunövergripande plan för säkra och trygga GC-vägar till 
barns fritidsaktiviteter ska tas fram. 

- Att trafiksäkra zoner reserverade för gång- och cykeltrafikanter ska 
finnas närmast skolan och att den är tillräckligt stor så att 
föräldrars bilburna hämtning och lämning inte utgör en trafikfara 
för barn som väljer aktiva skoltransporter. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Säkra och trygga skolvägar är viktigt för våra barn och unga, och därför 
arbetar kommunen löpande med att främja för aktiva skoltransporter. I den 
beslutade investeringsbudgeten finns ett flertal objekt som innefattar 
åtgärder för bland annat säkra skolvägar. Inför ett investeringsprojekt tas en 
behovsutredning fram där åtgärdsförslagen kopplar an mot de kommunala, 
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regionala och nationella målen samt Agenda 2030 där hållbara transporter 
har ett stort fokus.  
 
Arbetet med en transportslagsövergripande plan för kommunen kommer att 
påbörjas under 2024 där vi ortvis ser på brister och behov som kan komma 
att spelas in till investeringsbudgeten. Med hänsyn till den målstyrning vi 
arbetar utifrån kommer skolområdena få stort fokus men planen kommer 
inte specifikt behandla enbart skolor utan generellt se på 
transportinfrastrukturens brister och behov över hela kommunen. Detta för 
att skapa en långsiktig planering och helhetsbild över kommunen. 
 
Trafiksäkra zoner är ett bra alternativ runt skolor för att skapa säkra 
skolvägar men de fysiska förutsättningarna kan också skilja sig åt vilket 
måste tas i beaktan. Vilken slutgiltig lösning som blir bäst lämpad för 
respektive plats kommer den tillhörande behovsutredningen rekommendera 
åtgärdsförslag för.  
 
Tillväxt och samhällsbyggnad har ett pågående samverkansarbete för att 
uppmuntra skolorna i kommunen att delta i projektet för Cykelvänlig skola 
Startsida - Cykelvänlig Skola (cykelvanligskola.se). Tallbacksskolan i 
Månkarbo är anmälda och Centralskolan i Tierps köping planerar att delta. 
Emellertid är det framförallt skolorna som måste se till att engagera sig och 
där är skolledningen en viktig del i det fortsatta arbetet.  
 
Beslutsmotivering 
Tierps kommun arbetar löpande och övergripande med att se över säkerhet 
och trygghet både kring våra skolvägar men också trafiklösningar överlag, 
därför föreslås motionen avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Jonas Nyberg (S) yrkar bifall till motionens första och tredje att-sats.  
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Beslutsgång  
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till motionens första att-
sats och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå att-satsen.  
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå motionens första att-sats röstar ja 
 Den som vill bifalla motionens första att-sats röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå motionens 
första att-sats (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 19 röster 
Avstår – 2 röster 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till motionens andra att-
sats och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå att-satsen.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till motionens tredje att-
sats och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå att-satsen.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla förslaget, att avslå 
motionen.  
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 201/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion – Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, Jenny 

Lundström (Mp) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 213 
Dnr KS/2023:234  

Svar på motion - Ja till arbetsskor till personal inom vård och 
omsorg, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Elmer Pollack (TList) och Mio Tastas Viktorsson (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 
- att vård- och omsorgspersonalens fria arbetskläder utökas till att avse 
även fria arbetsskor 
- att arbetsskorna finansieras genom avveckling av en kommunikatörstjänst 
 
Ordförande i utskottet arbete och omsorg, Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M) svarar följande: 
 
Beslutsmotivering 
Det finns skatteregler som reglerar när arbetskläder/skor inte 
förmånsbeskattas. 
För att de inte ska förmånsbeskattas gäller följande: 
Kläderna/skorna ska: 

1. utgöra arbetskläder, dvs. de tillhandahålls för att användas i tjänsten, 
2. vara obligatoriska att använda i tjänsten för den anställde, 
3. vara avpassade för tjänsten, dvs. plaggen bör vara enhetliga för viss 

personal eller ha någon annan särskild egenskap, och 
4. vara försedda med arbetsgivarens namn eller logotyp så att de 

märkbart avviker från vanliga plagg. 
 
För skattefrihet för sådana plagg räcker det inte att de är försedda med 
logotyp, eller att plaggen enligt avtal inte får användas privat, utan samtliga 
nämnda förutsättningar bör vara uppfyllda. Plaggen måste inhandlas av 
arbetsgivaren. 
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Inom vård och omsorg finns idag ca 800 anställda. Det är viktigt att de skor 
de ska ha i arbetet passar den enskilda individens behov och fötter. Fel skor 
kan skapa stora problem för den enskilde medarbetaren. Därför är det viktigt 
att medarbetarna fritt kan välja vilka skor som passar just dem bäst istället 
för att hänvisas till en standard sko. 
 
När det gäller personalens hälsa så anser Alliansen att det är viktigare att 
höja friskvårdsbidraget från 1 500 kronor till 3 000 kronor för alla 
kommunens medarbetare, vilket vi också föreslår i vårt budgetförslag för 
2024. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) i förstahand yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta 
fram riktlinjer för gemensam standard för arbetskläder och 
arbetsskor. 
 
Bifall 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar i andrahand bifall till Jenny 
Lundströms (MP) yrkande.  
 
Viktoria Söderling (S) och Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Jenny 
Lundströms (MP) yrkande.  
 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar avslag till Jenny Lundströms (MP) 
yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag, Mio Tastas Viktorssons 
(TList) bifallsyrkande och Jenny Lundströms (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt liggande förslag. 
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Mio Tastas Viktorsson (TList) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 1  
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) bifallsyrkande 
röstar ja 

 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att föra vidare 
Jenny Lundströms (MP) yrkande i omröstningen 
(Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 2 röster 
Nej – 19 röster 
Avstår – 27 röster 
 
Beslutsgång omröstning 2 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 21 röster 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 262/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Ja till arbetsskor till personal inom vård och omsorg Elmer 

Pollack, Mio Tastas Viktorsson 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 214 
Dnr KS/2023:236  

Svar på motion - Håll era löften! Höj vägbidraget, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 
-Att det kommunala vägbidraget höjs inför budgetåret 2024 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Konstruktionen av det kommunala vägbidraget ser ut enligt följande: 
 
Kommunen räknar varje år upp summan för vägbidrag (kronor/100 meter 
väg) enligt konsumentprisindex, KPI. 
 
Aktuellt exempel som handlagts under året: 
 
År 2022 fick väg Y 2414 kronor i kommunalt vägbidrag. 
År 2023 beviljades samma väg 2639 kronor.  
 
Kommunalt vägbidrag är en frivillig del för en kommun att erbjuda utöver 
det statliga vägbidrag som enskilda väghållare kan ansöka om. Det 
kommunala vägbidraget finansieras med kommunmedborgarnas 
kommunalskatt. Inför budget 2024-2026 är nog det ekonomiska läget 
glasklart för alla politiker, såväl kommunalråd som fritidspolitiker, det krävs 
stora prioriteringar för att klara den lågkonjunktur och den osäkra omvärld 
som just nu råder. Hög inflation är den enskilt största faktorn som pressar 
kommuner och regioner just nu utifrån att det ger höga indexuppräkningar i 
form av exempelvis pensionskostnader och andra delar som är knutna till 
olika kostnadsindex. I detta fall KPI som per automatik påverkar 
vägbidragets storlek, såväl för år 2023 som budgetåret 2024. Tillsammans 
med övriga partier i styret presenterar vi vårt gemensamma Alliansförslag 
till prioriteringar utifrån reviderad målstyrning, specifika uppdrag samt 
resurstilldelning vad gäller fördelning av de kommunala skattemedlen. 
Förslaget är vår väg framåt för att bära Tierps kommun genom krisen och 
stå rustad för att möta möjligheterna som finns när ekonomin vänder. I 
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budgetförslaget har Allianspartierna enats om att behålla det kommunala 
vägbidraget, något andra partier givetvis kan välja bort för att säkra 
finansiering av egna budgetsatsningar. För 2024 handlar det om cirka 2,3 
miljoner kr. 
 
Vi i Centerpartiet tackar för den marknadsföring, kopplat till vårt politiska 
program för mandatperioden, som Tierpslistan använder 
kommunfullmäktiges motionsdebattid till. Jag och Centerpartiet ser fram 
emot att Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack tillsammans med övriga 
medlemmar i Tierpslistan driver alla Centerpartiets frågor som vi gått till val 
på samt att de lyfts enskilt i olika typer av initiativ, exempelvis motioner, till 
kommunfullmäktige. Kanske finns det fler partier i Alliansen vars program 
Tierpslistan avser kopiera och driva? Det blir ett bra sätt att punkt för punkt 
granska mitt, Centerpartiets samt övriga Allianspartiers arbete där vi får 
utökade marknadsföringsmöjligheter till att visa på den positiva omställning 
vår gemensamma Allianspolitik leder till för Tierps kommuns tillväxt och 
utveckling.  
 
Beslutsmotivering 
Motionen hänvisar till ett yrkande som kopplar till budget för 2024. Alla 
partier har egen möjlighet att i sin budget föreslå hur de kommunala 
skattemedlen ska disponeras och prioriteras. I Alliansens budget finns redan 
frågan inbakad. Det finns inget som hindrar att även Tierpslistans 
motionärer tar med den aktuella frågan sitt budgetförslag och söker stöd för 
det i kommunfullmäktige. Därmed föreslås motionen vara besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering utöver 
nuvarande nivå. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
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Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 264/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Håll era löften!, Mio Tastas Viktorsson, Elmer Pollack 

(TList) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 215 
Dnr KS/2023:239  

Svar på motion - Stoppa nedsläckningspolitiken! Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.   
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Patrik Johansson (SD), Bengt Asplund (SD), Jan 
Jansson (SD), Veronica Mattsson (SD) och Per Karlsson (SD) reserverar sig 
till förmån för Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Elmer Pollack (TList) och Mio Tastas Viktorsson (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 
-Att beslutet från 1989 rivs upp och att förvaltningen tar fram en ny 
belysningsplan  
 
-Att den nya belysningsplanen bereder förutsättningar för fortsatt 
kommunal drift av tekniskt godkända stolpar på statlig och enskild väg  
 
-Att den nya belysningsplanen bereder möjlighet för fortsatt belysning även 
på andra enskilda och statliga vägar 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Den kommunala vägbelysningen har under olika perioder allt sedan 
åttiotalet varit omdiskuterad. 1989 fattades ett beslut som dock gav utrymme 
för stor tolkning. Huruvida beslutet tillämpats under åren efter 1989 kan 
också diskuteras. Detta sammantaget vittnar om att såväl enskilda politiker 
som olika partier har haft svårt att reda ut denna mycket komplexa fråga 
under de mer än 30 åren som förflutit sedan dess. Precis som motionärerna 
skriver i sin motion så lyfte jag behovet av en ny belysningsplan redan 
2018.  
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Jag kan bara beklaga att det dröjt innan vi i styret har kunnat presentera ett 
nytt förslag till Gatubelysningsplan för Tierps kommun. Redan när vi 
tillträdde 2018 påbörjades arbetet. Men det är komplext att reda ut olika 
vägar framåt, nivåer och andra aktörers arbete, exempelvis Vattenfall och 
Trafikverket, därför har det varit svårt att hitta en plan som bygger på en 
rimlig nivå utifrån likabehandling och goda möjligheter till övertagande för 
dem vars belysning inte innefattas av planen. Tjänstepersoner som varit 
ansvariga för frågan har också skiftat under resans gång. De som tog fram 
ett arbetsmaterial som första gången presenterades för oss i styret under 
tidig höst 2019 arbetar idag inte kvar i kommunen. Parallellt med det har det 
också internt i kommunkoncernen flyttats ansvar för belysning från TEMAB 
tillbaka till kommunen. Belysningsfrågan har minst sagt varit rörig. 
 
Efter att ha stött och blött frågan otaliga gånger såväl inom verksamhetens 
beredning som inom styret har vi nu gemensamt i Alliansen landat i ett 
förslag som avses behandlas på kommunfullmäktige 2023-11-07, se bilaga. 
 
Beslutsmotivering 
Motionen berör en fråga som varit aktuell i beredning sedan flera år tillbaka. 
Nu finns ett förslag att ta ställning till. Utifrån formulerade attsatser kan 
man anta att det uppfyller motionärernas önskemål. Men utifrån hur 
motionens rubrik samt bakgrundstext är formulerad kan det istället antas att 
motionärerna ej anser att det förslag som ligger på bordet motsvarar det som 
de avser effekten ska bli med lagda yrkanden. Därav föreslås motionen 
besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering utöver 
nuvarande nivå. Avser motionärerna andra nivåer på belysning än det 
Gatubelysningsplan för Tierps kommun föreslår behöver de yrka på 
förändringar med tillhörande finansiering när ärendet med 
Gatubelysningsplan för Tierps kommun hanteras på kommunfullmäktige. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas med följande 
att-satser:  
 
att beslutet från förra kommunfullmäktige rivs upp och en ny 
belysningsplan tas fram,  
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att den nya belysningsplanen bereder förutsättningar för fortsatt kommunal 
drift av tekniskt godkända stolpar på statlig och enskild väg,  
 
att den nya belysningsplanen bereder förutsättningar för fortsatt belysning 
på landsbygden. 
 
Sara Sjödal (C) yrkar att motionen ska avslås.  
 
Bifall  
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
yrkande.  
 
Avslag 
Sara Sjödal (C) yrkar avslag till Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på Sara Sjödals (C) yrkande och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Sara Sjödals (C) yrkande.   
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla Sara Sjödals (C) yrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att bifalla Sara 
Sjödals (C) yrkande, att avslå motionen (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 37 röster 
Nej – 11 röster 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 263/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Stoppa nedsläckningspolitiken!, Elmer Pollack (TList) och  

Mio Tastas Viktorsson 
• Bilaga – Förslag till Gatubelysningsplan för Tierps kommun 
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Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 

 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-12-12 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

87 
 

 
 
 
§ 216 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:579, KS/2023:661, KS/2023:767, KS/2023:988, KS/2023:989, 
KS/2023:990, KS/2023:991, KS/2023:992  

Svar på interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att interpellationsdebatterna anses avslutade.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har besvarats:  

- Den stängda geriatriken, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2023:579 
- Tillitsbaserad styrning och politiskt ansvar, Viktoria Söderling (S), 

dnr. KS/2023:661 
- Kunskaper i svenska i SÄBO, Joakim Larsson (SD), dnr. 

KS/2023:767 
- Vad finns det för planer framåt för kommunens förskolor? Viktoria 

Söderling (S), dnr. KS/2023:988 
- Beredningen av ärendet angående Centralskolan, Jenny Lundström 

(MP), dnr. KS/2023:989 
- Centralskolans lokaler, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:990 
- Förskolan Gullvivan, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:991 
- Trafiksäkerhet, Jenny Lundström (MP), dnr. KS/2023:992 

 
Yttrande 
Följande ledamöter deltar i debatterna: 
Viktoria Söderling (S), Jenny Lundström (MP), Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M), Tomas Lindberg (KD), Mio Tastas Viktorsson (TList), Klas 
Jakobsson (SD), Matilda Svahn (S), Sara Sjödal (C), Joakim Larsson (SD), 
Emma Lokander (M), Lotta Carlberg (C), Sven Lokander (M) och Börje 
Wennberg (S) deltar i interpellationsdebatterna.  
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§ 203 – Avgränsning av inriktningsbeslut gällande framtida skolsituation i Tierps köping 
 

- Den som vill avslå andra att-satsen i Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla andra att-satsen i Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 29 
Nej 19 
Avstår - 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
9 Christina Holmström (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Ja 
47 Elmer Pollack (TList) Ja 
201 Oskar Nilsson (S) Ja 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Ja 
204 Ulf Andersson (S) Ja 
205 Katarina Larsson (S) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Ja 
223 Ylva Skiöld (V) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Nej 
28 Lotta Carlberg (C) Nej 
29 Erik Kolm (C) Nej 
30 Björn Hellstedt (C) Nej 
31 Anna Ahlin (C) Nej 
32 Filip Håkansson (C) Nej 
33 Lars Lindgren (C) Nej 



34 Emma Lokander (M) Nej 
35 Daniel Blomstedt (M) Nej 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Nej 
37 Jessica Tindre Falk (M) Nej 
38 Kenneth Karlsson (M) Nej 
39 Peter Hansson (M) Nej 
40 Carola Fredén (M) Nej 
44 Elin Åkerlund (KD) Nej 
45 Peter Zoné (KD) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
49 Sara Nordfors (L) Nej 
215 Bo Larsson (C) Nej 

 
  



- Den som vill avslå Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande yrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Sara Sjödals (C) tilläggsyrkande yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 30 
Nej 19 
Avstår - 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
9 Christina Holmström (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Ja 
47 Elmer Pollack (TList) Ja 
48 Jenny Lundström (MP) Ja 
201 Oskar Nilsson (S) Ja 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Ja 
204 Ulf Andersson (S) Ja 
205 Katarina Larsson (S) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Ja 
223 Ylva Skiöld (V) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Nej 
28 Lotta Carlberg (C) Nej 
29 Erik Kolm (C) Nej 
30 Björn Hellstedt (C) Nej 
31 Anna Ahlin (C) Nej 
32 Filip Håkansson (C) Nej 
33 Lars Lindgren (C) Nej 
34 Emma Lokander (M) Nej 
35 Daniel Blomstedt (M) Nej 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Nej 
37 Jessica Tindre Falk (M) Nej 



38 Kenneth Karlsson (M) Nej 
39 Peter Hansson (M) Nej 
40 Carola Fredén (M) Nej 
44 Elin Åkerlund (KD) Nej 
45 Peter Zoné (KD) Nej 
49 Sara Nordfors (L) Nej 
215 Bo Larsson (C) Nej 
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§ 212 – Svar på motion - Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, Jenny Lundström 
(MP) 
 

- Den som vill avslå motionens första att-sats röstar ja 
- Den som vill bifalla motionens första att-sats röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 19 
Avstår 2 

 
 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
215 Bo Larsson (C) Ja 
224 Tomas Lindberg (KD) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
9 Christina Holmström (S) Nej 



10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
205 Katarina Larsson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Avstår 
47 Elmer Pollack (TList) Avstår 
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§ 213 – Svar på motion - Ja till arbetsskor till personal inom vård och omsorg, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 

 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) bifallsyrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 2 
Nej 19 
Avstår 27 

 
 Namn Röst 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Ja 
47 Elmer Pollack (TList) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
9 Christina Holmström (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
205 Katarina Larsson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 
17 Joakim Larsson (SD) Avstår 
18 Klas Jakobsson (SD) Avstår 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Avstår 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Avstår 
22 Patrik Johansson (SD) Avstår 
24 Bengt Asplund (SD) Avstår 
25 Jan Jansson (SD) Avstår 
26 Sara Sjödal (C) Avstår 
28 Lotta Carlberg (C) Avstår 
29 Erik Kolm (C) Avstår 
30 Björn Hellstedt (C) Avstår 
31 Anna Ahlin (C) Avstår 
32 Filip Håkansson (C) Avstår 



33 Lars Lindgren (C) Avstår 
34 Emma Lokander (M) Avstår 
35 Daniel Blomstedt (M) Avstår 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Avstår 
37 Jessica Tindre Falk (M) Avstår 
38 Kenneth Karlsson (M) Avstår 
39 Peter Hansson (M) Avstår 
40 Carola Fredén (M) Avstår 
45 Peter Zoné (KD) Avstår 
49 Sara Nordfors (L) Avstår 
209 Veronica Mattsson (SD) Avstår 
210 Per Karlsson (SD) Avstår 
215 Bo Larsson (C) Avstår 
224 Tomas Lindberg (KD) Avstår 

 
  



- Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
- Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 21 
Avstår 1 

 
 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
215 Bo Larsson (C) Ja 
224 Tomas Lindberg (KD) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
9 Christina Holmström (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 



48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
205 Katarina Larsson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 
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§ 215 – Svar på motion - Stoppa nedsläckningspolitiken! Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Elmer Pollack (TList) 
 

- Den som vill bifalla Sara Sjödals (C) yrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 37 
Nej 11 
Avstår - 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
9 Christina Holmström (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
48 Jenny Lundström (MP) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
201 Oskar Nilsson (S) Ja 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Ja 
204 Ulf Andersson (S) Ja 
205 Katarina Larsson (S) Ja 
215 Bo Larsson (C) Ja 



222 Emmanuel Nzisabira (V) Ja 
223 Ylva Skiöld (V) Ja 
224 Tomas Lindberg (KD) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Nej 
18 Klas Jakobsson (SD) Nej 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Nej 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Nej 
22 Patrik Johansson (SD) Nej 
24 Bengt Asplund (SD) Nej 
25 Jan Jansson (SD) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
209 Veronica Mattsson (SD) Nej 
210 Per Karlsson (SD) Nej 

 



 
 
RESERVATION ÄRENDE 10 KF 231212 

Klimat – och energiprogram 
 
Klimatfrågan blir alltmer akut. Fortfarande ökar de globala utsläppen från fossila 
bränslen och koldioxidbudgeten beräknas vara slut om ca 7 år. Allt fler ser det som 
omöjligt att nå såväl 1,5-gradersmålet och 2-gradersmålet. Istället pekar mycket på 
att temperaturhöjningen riskerar att nå +3 grader (global medeltemperatur) och 
ännu mer i länder som ligger nära polerna, som Sverige. 
 
I Sverige har vi också en regering som abdikerat i klimatpolitiken vilket gör att 
klimatutsläppen nu ökar. Allt detta innebär att vi på lokal nivå måste ta ett större 
ansvar och vässa våra målsättningar och intensifiera våra åtgärder. Särskilt viktigt är 
de kommande åren – fram till 2030. Det vi gör i närtid kommer vara avgörande för 
hur vi klarar klimatfrågan på lång sikt.  
 
Miljöpartiet yrkade därför på ett antal skärpningar av Klimat- och energiprogrammet 
(grönmarkerat nedan). 
 
 
Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12, ärende 10 på 
föredragningslistan, anmäler jag reservation till förmån för följande yrkanden: 
 
 
Att ändra målen på sid 12, Mål inom området klimatutsläpp och resursanvändning i 
balans, till: 
Mål inom kommunens geografiska område: 

- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser. 
- Senast år 2040 har Tierp negativa nettoutsläpp från såväl direkta som indirekta utsläpp. 
- Öka samhällets anpassning till ett förändrat klimat genom att utveckla ett långsiktigt hållbart 

och robust samhälle som aktivt möter klimatförändringar genom att minska sårbarheter. 
- En reviderad koldioxidbudget och åtgärdsplan för det ska tas fram. 

 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Tierps kommunkoncern ska vara fossilfri till år 2025.  
- Klimatanpassa den fysiska planeringen för att begränsa klimatpåverkan och minska 

sårbarheten vid ett förändrat klimat. 
 
 
Att ändra målen på sid 20, Mål inom området transporter och resor, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Kommunens transporter ska vara fossilfria till år 2025. 
- Bygga ut en tillförlitlig och hållbar infrastruktur, där kollektivtrafik och olika 

mobilitetslösningar är en naturlig del, för att stödja ekonomisk utveckling och människors 
välbefinnande. 

- De korta bilresorna (upp till 5 km) till pendlarparkeringar ska halveras till 2025 till förmån till 
gång och cykel 

- Laddstolpar ska finnas vid flertalet kommunala arbetsplatser samt pendlingsparkeringar och 
övriga viktiga målpunkter i hela kommunen till 2025. 

- Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög kvalitet och tillgänglighet i hela 
kommunen och med närhet till kollektiva transporter. 
 

Mål inom kommunkoncernen: 



 

- Kommunkoncernens transporter ska vara fossilfria till år 2025. 
- Vid upphandling ska krav ställas på enbart  fossilfria bränslen, för att nå fossilfria transporter 

till år 2025. Kommunen ska även främja lösningar som underlättar för privatpersoner att nå 
effektiva och fossilfria transporter. 

- Elbilspool och laddstolpar ska finnas i samtliga hyresrättsområden 2025.  
 
Mål inom regional utvecklingsstrategi:   

- Ett transporteffektivt samhälle med tillgängliga och hållbara transporter. 
 
 
Att ändra målen på sid 24, Mål inom området konsumtion, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Ökad informationstillgänglighet för medvetna val som främjar hållbar utveckling riktad till 
kommuninvånare, näringsliv och civilsamhälle, så att dessa har den information och 
medvetenhet som behövs för att göra medvetna val som främjar hållbar utveckling med målet 
att nå max 1 ton växthusgasutsläpp per invånare och år senast 2050. 

- Minska mängden avfall genom åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna 
avfall. 

- Minimera mängden avfall som förbränns. 
 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Kommunens inköp ska främja hållbar produktion och innovation för smarta lösningar samt 
stimulera en cirkulär ekonomi. 

- Öka andelen återvunnet material i kommunkoncernens upphandlingar. 
- Till år 2030 ska matsvinnet minska till max 8 % i hela tillagnings- och serveringsprocessen.  
- Senast 2026 ska minst 60 % av all serverad mat vara ekologisk. 
- Minska mängden plastavfall. 
- Nå klimatneutralitet i byggnation och anläggning senast 2030. 

 
Mål inom regional utvecklingsstrategi: 

- Säkra och attraktiva städer och livsmiljöer. 
- Livskraftiga naturmiljöer och hållbar livsmedelsförsörjning 

 
 
Att ändra målen på sid 29, Mål inom området energi, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Öka andelen förnybar energi i den kommunala energimixen och underlätta införandet av 
småskaliga energilösningar. 

- Kommunen ska verka för minskad energiförbrukning för alla verksamma i Tierps kommun. 
Målet är en halvering av energibehovet till 2030. 

 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Kommunen ska till år 2030 minska sin energianvändning med minst 50 procent (räknat från 
2007 års nivå).  

- All inköpt el ska vara 100 procent förnybar. 
- Tierpsbyggen energiförsörjning ska vara 100 % förnybar till år 2025, minska effekttopparna i 

kommunen samt arbeta för ett klimatsmart boende. 
- Senast 2027 ska samtliga tak på kommunala byggnader med bra solläge ha solceller 

installerade. 
 
Mål inom regional utvecklingsstrategi: 

- Utveckla en tillförlitlig och fossilfri samhällsteknisk infrastruktur. 
 
 
 
 
Att ändra målet på sid 31, Mål inom området finansförvaltning, till: 



 

Mål inom kommunkoncernen: 
- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser. 
- att finansiering via Gröna lån och Lån för social hållbarhet från Kommuninvest ska vara 

huvudmodellen för investeringar som inte finansieras via eget kapital. 
- Direkta placeringar ska inte ske i företag som ägnar sig åt prospektering, exploatering, 

utvinning eller produktion av fossil energi eller kärnkraft. 
 
Att ändra målet på sid 33, Mål inom området kolinlagring, till: 
Mål inom kommunen som geografiskt område: 

- Senast år 2030 ska kommunen inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser. 
- Kommunen ska verka för att utdikade torvmossar återväts och att byggande i trä prioriteras. 
- Produktionen från jordbruks- och trädgårdssektorn ska öka med 35 procent samt dess 

produktionsvärde ska öka med 50 procent fram till år 2030.  
- Kolinlagringen i jord- och skogsbruk ska öka. 
- Produktionsvärdet från ekologiska livsmedel ska öka med minst 200 procent till år 2030. 

 
Mål inom kommunkoncernen: 

- Mark som ägs av kommunkoncernen ska förvaltas så att kolinlagringen ökar.. 
 

 

 

Jenny Lundström 
Miljöpartiet de Gröna 



December 2023 

Reservation KF 12/12: 

Om klimat- och energiprogrammet 

I debatten anförde vi tre huvudsakliga skäl att avslå programmet: 

1. Tanken är att dokumentet ska motsvara kraven i Lagen om kommunal 
energiplanering från 1977 om ”en aktuell plan för tillförsel, distribution och 
användning av energi i kommunen” som innehåller ”en analys av vilken inverkan den 
i planen upptagna verksamheten har på miljön, hälsan och hushållningen med mark 
och vatten och andra resurser”. 
 
Det handlar alltså om ett ganska tungt och tekniskt planeringsinstrument, likställt 
med exempelvis bostadsförsörjningsprogram. Kommunen ska begära in en mängd 
uppgifter från verksamheter som producerar, distribuerar eller konsumerar energi i 
större utsträckning. 
 
Problemet är att ”klimat- och energiprogrammet” inte är någon energiplan utan ett 
klimatprogram som råkar beröra energi i den mån det är relevant för klimatmålen. 
Någon riktig planering finns inte alls, inte heller hänsyn till några värden utöver att 
minimera konsumtion. Krisberedskap saknas. 
 

2. Dokumentet bygger på att ställa upp en mängd klimatmål för kommunen. Men de 
konkreta besluten som faktiskt påverkar dessa mål fattas i andra ärenden: budget, 
investeringsprogram, trafikplanering och så vidare. Det är också vid de besluten som 
man till slut tvingas ta hänsyn till andra värden, exempelvis kommunens finanser eller 
konsekvenser för hushåll och företag.  
 
Detta innebär att kommunen talar med två tungor: när man lägger fram ett sådant 
här fristående program kan man gasa på, men sedan i praktiken kommer 
verkligheten många gånger i vägen. 
 

3. Det finns flera enskilda sakfrågor i programdokumentet vi inte håller med om. Är det 
till exempel verkligen rimligt att Tierps kommun ska lägga resurser på att försöka 
ändra finansbranschens praxis? 

Vi reserverar oss därmed emot beslutet, till förmån för vårt avslagsyrkande, 
för Tierpslistans räkning 

Mio Tastas Viktorsson 
Elmer Pollack 



 
 
RESERVATION ÄRENDE 11 KF 231212 

Riktlinjer för placering i förskola, fritidshem och pedagogisk 
omsorg 

 

Förskolan är det första steget i det svenska utbildningssystemet och ska lägga 
grunden för det lärande som fortsätter i skolan och i resten av livet. Det finns mycket 
forskning som visar att förskolan har positiva effekter på barns utveckling och 
lärande, särskilt för flerspråkiga barn och barn med svag socioekonomisk bakgrund. 
När skolor tar emot nya elever ser de att de barn som gått i förskolan är mer 
förberedda för den utbildning de möter. Det gäller särskilt de elever som är i behov av 
stöd eller har svenska som andraspråk.  

En förskola som är tillgänglig för alla i tillräcklig omfattning är en viktig del i ett 
barnvänligt samhälle. Att utöka närvarorätten för avgiftsfri förskola från max 15 till 
max 20 timmar per vecka är här en viktig åtgärd. 

 

Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12, ärende 11 på 
föredragningslistan, anmäler jag reservation till förmån för följande yrkande: 
 
 

Att ändra närvarorätten så att alla barn mellan 1-5 år erbjuds möjlighet till max 20 
timmar förskola per vecka. 

 

 

Jenny Lundström 
Miljöpartiet de Gröna 



December 2023 

Reservation KF 12/12: 

Om policy för lönebildning 
I vårt budgetförslag för 2024, presenterat vid novemberfullmäktige: 
 

Ju högre upp i den kommunala hierarkin, desto bättre löneutveckling de senaste 
åren. Under det senaste årtiondet i synnerhet har kommunsektorns chefer och 
direktörer skenat i väg i förhållande till resten. I Tierp ligger till exempel lärare 
bland de med lägst löneökning, och chefer bland de med högst. 
… 
I Tierps kommun kan en lärare tjäna fyratusen kronor mindre än i de 
närliggande städerna, vilket är en stor faktor till att vi inte kan konkurrera om 
lärare, får en absurd lärarkarusell med hög omsättning och Sveriges sämsta 
skolor. Tierpslistan vill göra om lönesättningen så att kommunens lärare ökar 
till en konkurrenskraftig nivå, i stället för att som nu ligga bland de 
yrkesgrupperna i kommunen med sämst utveckling. 
… 
Rutinerna för löneöversyn ska göras om med ökad grad av politisk styrning och 
syftandes till rimligare fördelning mellan yrkesgrupper 

  
Vi står fast vid detta. I budgeten lyfte vi särskilt lärarnas löner, för vilka vi budgeterade extra 
lönetillskott utöver ordinarie uppräkning inför löneöversyn. Men skevheten i fördelning 
gäller även andra yrkesgrupper. Även fackens kritik mot lönepolitiken är relevant. Vi yrkade 
därför under decemberfullmäktige att policyn återremitteras och görs om i enlighet med 
Tierpslistans lönepolitik: 

• Hänsyn ska tas till fackens önskemål i CSG inför både budget och dokumentet. 
• Policyn ska bereda möjlighet till avvägningar vid den årliga löneöversynen så att 

balansen mellan yrkesgruppers löneutveckling (till exempel lärares kontra chefers) 
samt lönestrukturen inom grupperna blir rimligare. 

• Möjlighet ska beredas för politiken att löpande peka ut riktningen för lönepolitiken, 
särskilt i förhållande till ovan. 

• Policyn ska redovisa tydligare hur lönesättningen förhåller sig till varje års budget, 
samt uttryckliggöra möjligheten till ytterligare budgetsatsningar på löner. 

• Dokumentet ska rensas på floskler med oklar koppling till lönepolitiken. 

Vi reserverar oss till förmån för eget yrkande, enligt ovan, för Tierpslistans räkning 

Mio Tastas Viktorsson 
Elmer Pollack 



 
 
RESERVATION ÄRENDE 26 KF 231212 

Avgränsning inriktningsbeslut gällande framtida 
skolsituation i Tierps köping  

 
 
Miljöpartiet anser att det är viktigt att skolstrukturen i Tierps köping beaktar skolans 
kompensatoriska uppdrag, vilket enligt vår mening innebär att vi ska verka för en 
skolstruktur som motverkar den segregation som idag råder i Tierps köping och 
Tierps kommun, och inte som idag förstärker den. Vi förordar därför att det fortsatta 
arbetet också ska inkludera alternativet att ersätta nuvarande Centralskolan med en 
eller två F-6 skolor i Tierps köping, och i övrigt beakta det som i Beredningen för 
ändamålsenliga lokaler, kostproduktion och likvärdig skolgång för grundskolans 
elever i Tierps köpings upptagningsområde benämndes som alternativ B.   
  
 
Med anlednings av kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12, ärende 26 på 
föredragningslistan anmäler jag reservation till förmån för följande att-satser: 

 
  
Att avgränsa den fördjupade förstudien som gavs i uppdrag till 

kommunstyrelsen, kommunfullmäktiges beslut § 97/2023, till att 
fortsätta utreda nybyggnation av Centralskolan. Utredningen ska också 
inkludera att ersätta Centralskolan med en eller två F-6 skolor, och 
därigenom möjliggöra för att ha en skolstruktur i Tierp som bygger på en 
eller flera F-6-skolor och en 7-9 skola. 

 
Att utredningens förslag ska leva upp till Boverkets riktlinje om 30 kvm friyta 

per elev. 
 

  
  
  
  
Jenny Lundström 
Miljöpartiet de Gröna 





 
 
RESERVATION ÄRENDE 30 KF 231212 

Svar på återremiss - Vattentjänstplan för Tierps kommun  

 

Vattentjänstplanen är ett viktigt dokument och Tierps kommun har valt att den också 
ska utgöra VA-plan. Den plan som kommunfullmäktige nu har beslutat om kommer 
dock inte uppfylla de krav man har att ställa på dessa planer.  

Det är ändå positivt att kommunfullmäktige ställde sig bakom de yrkande 
Miljöpartiet hade för att åtgärda dessa brister, och fullmäktige har nu beslutat att 
Vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen oktober 2025 kommer 
kompletteras med dagvattenstrategi, skyfallskartering (inklusive åtgärdsplan) och 
brand- och släckvattenplan och att den till samma datum också ska revideras så att 
den till fullo uppfyller Havs- och vattenmyndighetens rekommendationer för en VA-
plan.  

 

Fullmäktige biföll dock inte det yrkande Miljöpartiet hade angående LIS-områden. 
Detta är olyckligt då kommunen givetvis borde ta hänsyn till de underlag som våra 
myndigheter har då det gäller översvämningsrisker. 

 

 

Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2o23-12-12, ärende 30 på 
föredragningslistan, anmäler jag reservation till förmån för följande yrkande: 

 

Att LIS-områden i vattentjänstplanen senast i samband med uppdateringen oktober 
2024 revideras utifrån de översvämningskarteringar som redan finns längs Dalälven 
samt de översvämningsutbredningsskikt som MSB tagit fram utefter kusten, för att 
säkra att inga LIS-områden innebär översvämningsrisker som hotar människors 
hälsa och miljö. 

 

 

Jenny Lundström 
Miljöpartiet de Gröna 



 
 
RESERVATION ÄRENDE 35 KF 231212 

Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun! 

 

Våra barn och unga rör sig allt mindre. I dag är det färre än 20 procent som uppnår 
den dagliga rekommenderade dosen fysisk aktivitet på 60 minuter. Det har 
konsekvenser för såväl den fysiska som psykiska hälsan. Att främja fysiska aktivitet är 
mycket viktigt och självklart ska vi möjliggöra för att barnen kan gå eller cykla till och 
från skolan. Samtidigt visar studier att andelen barn som skjutsas med bil till och från 
förskolor och skolor ökar. Orsaken är främst en rädsla för trafiken till och från skolan, 
och här finns en tydlig paradox. En undersökning som försäkringsbolaget If gjorde 
2021 visade att 60 procent av 1 100 tillfrågade rektorer oroade sig för att barn skulle 
skadas i trafiken just när föräldrar lämnar av sina barn. Föräldrarnas välvilja innebär 
i själva verket det som är det tydligaste trafikhotet mot våra barn.  

 

Kommunen ska självklart möjliggöra för säkra upp säkra skolvägar, 
hastighetsbegränsningar i skolors närområde och trafiksäkra zoner närmast skolan. 
Det är också viktigt att det finns säkra GC-vägar till barn fritidsaktiviteter. 

 

Med anlednings av kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12, ärende 35 på 
föredragningslistan anmäler jag reservation till förmån för bifall för följande att-
satser: 

 

Att en kommunövergripande plan för säkra och trygga skolvägar ska tas fram 

 

Att en kommunövergripande plan för trygga GC-vägar till barns fritidsaktiviteter 
ska tas fram 

 

Att  trafiksäkra zoner reserverade för gång och cykel ska finnas närmast skolan och 
att den är tillräckligt stor så att föräldrars bilburna hämtning och lämning inte 
utgör en trafikfara för barn som väljer aktiva skoltransporter. 

 

Jenny Lundström 

Miljöpartiet de Gröna 

 

 



 
 
 
RESERVATION ÄRENDE 36 KF 231212 

Svar på motion – Ja till arbetsskor (TList) 
 
 
Som en attraktiv arbetsgivare ska Tierps kommun givetvis ta det ansvar som är 
brukligt då det gäller olika typer av arbetskläder. Miljöpartiet vill se att ett 
helhetsgrepp tas då det gäller frågan om arbetskläder och arbetsskor. Vi anser därför 
att riktlinjer för gemensam standard för arbetskläder och arbetsskor ska tas fram.  
 
 
Med anlednings av kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12, ärende 36 på 
föredragningslista anmäler jag reservation till förmån för följande att-sats 
 
 
Att  kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram riktlinjer för gemensam 

standard för arbetskläder och arbetsskor.  
 
 
 
 
Jenny Lundström 
Gruppledare (MP) 



December 2023 

Reservation KF 12/12 

Stoppa nedsläckningspolitiken 
I november beslutade kommunfullmäktige om en ny belysningsplan, som ersatte 1989 års beslut. 

Den nya planen innebar dock fortsatt aggressiv rasering av belysning på landsbygden, varför vi 

motsatte oss den och yrkade för att all rasering ska upphöra och en ny belysningsplan tas fram. 

Förslaget var finansierat. 

Vår motion om detta skulle behandlas i samma veva som beslutet om belysningsplan, men bordlades 

till detta möte, i december. Vi lade därför fram ett uppdaterat yrkande vid detta möte, om att riva 

upp belysningsplanen och att ta fram en ny, med skärpt formulering om belysning på landsbygden, 

men även denna gång stod Alliansen, Socialdemokraterna och de övriga rödgröna partierna fast vid 

nedsläckning och avslog yrkandet. 

Vi reserverar oss givetvis mot det beslutet och därmed nedsläckningen. 

Till reservationen vill vi bifoga kartan över rasering som numera ligger uppe på kommunens hemsida, 

men som styret inte bemödat sig inkludera i handlingar eller protokoll när besluten fattats: 

 

För Tierpslistans räkning 

Mio Tastas Viktorsson 

Elmer Pollack 
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